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REVISTA PRESEI 

 

 

 SNPPC a LUAT FOC din cauza impozitării pensiilor speciale: IMPUNE o 

veritabilă expropriere a multor pensii 

Sindicatul Național al Polițiștilor și Personalului Contractual se revoltă din cauza 

impozitării pensiilor speciale. Membrii SNPPC susține că varianta actuală a legii 

care prevede impozitarea pensiilor speciale impune o veritabilă expropriere a 

multor pensii. 

”Prin prezenta, în calitate de Federație sindicală cu reprezentativitate juridică 

legală în domeniul sectorului de activitate ,,Ordine publică”, având în componență 

peste 40.000 de angajați din Ministerul Afacerilor Interne, vă supunem atenției 

faptul că, legea adoptată de Parlamentul României (PL-x nr. 396/2019), în data de 

17.06.2020, referitoare la regimul fiscal al așa-ziselor ,,pensii speciale”, afectează 

și pensiile militare de stat, reglementate prin Legea nr. 223/2015, în sensul că 

impune o veritabilă expropriere a multor pensii. 

În spiritul adevărului și al echității, considerăm că trebuie lămurită o confuzie care 

se induce atunci când se discută despre pensiile bazate pe principiul 

contributivității și pensiile militare de stat. Se lasă să se înțeleagă că polițiștii și 

militarii nu ar contribui, pe timpul carierei lor, la bugetul statului, cu alte cuvinte, 

fie nu ar plăti taxe și impozite, fie acestea ar fi mai mici decât în cazul altor 

categorii profesionale. Nimic mai greșit! Veniturile lor sunt impozitate absolut 

identic, ca în cazul oricărui salariat din sistemul public. 

Dacă în sistemul public, algoritmul pe baza căruia se stabilește cuantumul pune în 

relație punctajul mediu anual (calculat pe baza întregului stagiu de cotizare din 

perioada activă) cu punctul de pensie stabilit de Guvern, pensiile militare de stat au 

ca bază de calcul media tuturor veniturilor brute realizate în 6 luni consecutive, din 

ultimii 5 ani de activitate. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/pensii_390.html
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Această diferență de mod de calcul stă la originea tuturor atacurilor care au început 

împotriva pensionarilor militari, atacuri care revin periodic în dezbaterea publică. 

Suntem considerați ca beneficiari de pensii speciale, de pensii nemeritate, și 

acuzați că ieșim la pensie foarte devreme, chiar în jurul vârstei de 40 de ani, cu 

pensii exorbitante, de zeci de mii de lei. Nici un militar sau politist nu poate iesi la 

pensie, conform legii, mai devreme de 47 de ani. Excepția este invaliditatea. Vârsta 

standard de pensionare este de 60 de ani. 

Metodologia este asemănătoare cu cea din sistemul public de pensii, care are 

prevederi similare pentru reducerea vârstei standard de pensionare pentru anumite 

categorii profesionale (angajați din spitale, personal navigant, personal care 

lucrează în condiții de risc radiologic, chimic, anumite categorii de personal 

artistic, personal care își desfășoară activitatea în subteran etc). Este imposibil și 

nedrept să plasăm pe o scală a importanței și valorii profesiile și ocupațiile. Munca 

tuturor este importantă și trebuie respectată, a medicilor, a profesorilor, a 

muncitorilor, a militarilor, a economiștilor, actorilor, magistraților, aviatorilor, 

mecanicilor de locomotivă sau marinarilor, însoțitori de bord ori funcționari 

publici, angajați la stat ori la privat. 

Dar polițiștii și militarii lucrează în condiții de pericol deosebit, fiecare cu 

specificul activității – militarii, în teatrele de operații, iar polițiștii - în lupta cu 

infractorii. 

Cel de-al doilea pilon pe care se legitimează sistemul pensiilor militare în toate 

țările în care funcționează (adică aproape toate țările NATO și multe din afara 

Alianței) ține de unele drepturi și libertăți fundamentale, care sunt restrânse sau 

chiar interzise pentru angajații din familia noastră ocupațională. 

De asemenea, avem în vedere și Decizia Curţii Constituţionale nr. 20 din 2 

februarie 2000, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 72 din 18 

februarie 2000, care a statuat că pensia de serviciu constituie "o compensaţie 

parţială a inconvenientelor ce rezultă din rigoarea statutelor speciale", ceea ce 

demonstrează, fără drept de tăgadă, că, de fapt, acel supliment de care am făcut 

vorbire mai sus se constituie în acea compensaţie parţială menţionată de Curte, 

pentru că diferenţierea existentă între o pensie specială şi una strict contributivă, 

sub aspectul cuantumului, o face acel supliment.  
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Acordarea acestui supliment, aşa cum se poate desprinde şi din decizia mai sus 

amintită, a urmărit instituirea unei regim special, compensatoriu pentru anumite 

categorii socioprofesionale supuse unui statut special. 

În acest sens, în conformitate cu art. 59 din Constituție, vă solicităm respectuos să 

sesizați Curtea Constituțională a României, pentru verificarea actului normativ 

adoptat ieri de forul legiuitor, act care, în opinia noastră, va conduce, efectiv, la o 

dublă impozitare a unor pensii militare de stat.”, precizează SNPPC. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Membri ai CA au cerut oficial retragerea Doinei Gradea din functia de 

presedinte- director general al Televiziunii Naționale!  

   În urma abuzurilor repetate ale administrației Gradea și a managementului 

defectuos, astăzi, 18 iunie 2020, în cadrul ședinței Consiliului de Administrație al 

Societății Române de Televiziune – SRTV, s-a cerut oficial Doinei Gradea 

retragerea din funcția de președinte-director general al instituției publice de 

presă. Solicitarea a fost făcută de Karen Sebeși, membru al CA - reprezentant al 

salariaților și a fost susținută de reprezentantul PSD, Sorin Ilieșiu, 

reprezentantul PNL, Cristian Petcu și Dan Lazea, reprezentantul USR. 

Reprezentanta salariaților Monica Ghiurco și reprezentanta Președinției 

României în CA, Christel Topescu au propus organizarea în cel mai scurt timp a 

unei ședințe extraordinare de CA în care să se analizeze întreaga activitate a 

managementului. Surprinzător, Doina Gradea a fost susținută de ceilalți membri ai 

CA, inclusiv de reprezentantul Guvernului, Cătălin Blebea (trimis în judecată 

de DIICOT pentru fapte de corupție săvârsite într-o instituție națională de 

televiziune) și de reprezentanta UDMR, Nagy - Debreczeni Hajnalka (declarată 

incompatibilă de Curtea de Apel Cluj  în procesul cu ANI). Având susținerea 

acestor membri, Doina Gradea a refuzat să demisioneze, susținând că numai 

Parlamentul poate să o demită. În finalul ședinței CA, presedintele Mediasind 

TVR, Sorin Torică, a susținut poziția reprezentantului salariaților, Karen Sebesi și 

a acuzat-o pe Doina Gradea că a făcut de râs instituția inclusiv pe plan 

internațional, din cauza repetatelor abuzuri și încălcări ale legii. 
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Reprezentantul salariaților, KAREN SEBESI, a prezentat membrilor prezenti 

următoarea declarație, solicitând retragerea Doinei Gradea din funcția de 

Presedinte-director general: 

  

“Doamna Președinte-director general, Doina Gradea!  

Distinse colege, distinși colegi din CA al SRTv!  

Doamna PDG, mă folosesc de acest moment și vă solicit să vă retrageți din 

poziția actuală, cea de PDG! De ce îmi permit să vă solicit? Pentru că reprezint o 

parte a colegilor noștri din TVR. Iar, aceștia nu vă mai vor în această poziție! 

Puteți să ne puneți cap în cap, la fel cum ați procedat de nenumărate ori cu noi, 

membrii CA, dar și cu cei de la studiourile teritoriale. Puteți să ne vorbiți urât pe 

la spate, să ne acuzați, dar tăvălugul a pornit, și nu acum, ci de o vreme bună. 

TVR a ajuns batjocura multora, din păcate! Aștept să mă atacați și pe mine, dar 

înainte de aceasta, doamna PDG: trebuie să recunosc, am și eu partea mea de 

vină, în multe momente, poate chiar si alți colegi au avut, dar îi las pe ei să 

mărturisească, dacă vor. Doamna PDG, vedeți, eu nu vorbesc acum nici despre 

Raportul Curții de Conturi, nici despre Procedura de etică, am să-i las pe alții să 

o facă. Eu vă spun doar așa: epuizarea fizică și mentală poate să nască uneori 

gesturi și cuvinte nesăbuite și fără niciun gând rău: acum înțeleg de ce ne-ați 

spus de nenumărate ori că sunteți obosită de toată chestiunea aceasta, numită 

TVR. Oboseala te mai poate face si debusolat, răutăcios și neatent. Fatal de 

neatent. Așa ca, doamna PDG, vă solicit să vă retrageți din poziția de PDG! Și 

noi, mulți din TVR, suntem siguri că trebuie să luați o pauză.. Neapărat una mai 

lungă, definitivă, din poziția de PDG. Prin acest gest dați dovadă de grija față de 

Dvs , de Instituție și de colegi. V-am votat și v-am susținut , dar acum vă solicit 

să vă retrageți!  

Karen A. SEBESI, membru CA al SRTv (din partea salariatilor) Cluj, la 18 iunie 

2020” 
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Având în vedere gravitatea problemelor sesizate și faptul că, în al 12-lea ceas, mai 

multe voci din CA au luat atitudine față de nenumăratele abuzuri de care este 

acuzată șefa TVR, în acord cu Rezoluția Adunării Generale a MediaSind din data 

de 14 februarie 2020,  Biroul Executiv Național al Sindicatului Român al 

Jurnaliștilor MediaSind va prezenta mâine, 19 iunie 2020, pozitia oficială și 

argumentele organizației privind demiterea în regim de urgență a șefei TVR.   

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)         

 

 Parlamentul a suplimentat cu 850 de milioane de lei bugetele 

administrațiilor locale. PNL și PSD s-au înțeles pentru împărțirea banilor 

Plenul reunit al Parlamentul a adoptat, joi, ordonanţa de urgenţă privind 

rectificarea bugetului de stat pe anul 2020, aprobând mai multe amendamente, între 

care suplimentarea cu 850 milioane de lei a sumelor destinate consiliilor judeţene 

pentru acoperirea cheltuielilor sociale, potrivit Agerpres. 

Reprezentantul Executivului a precizat că această rectificare a bugetului este făcută 

în condiţii derogatorii, având în vedere situaţia creată de pandemie, menţionând că, 

în urma reevaluării bugetului de stat, s-au constatat diminuări ale veniturilor. 

„Bugetul de stat pe anul 2020 se diminuează la venituri cu suma de 9.844,8 

milioane lei, la cheltuieli se majorează cu suma de 17.396,8 milioane lei creditele 

de angajament şi cu suma de 16.933,9 milioane lei creditele bugetare, iar deficitul 

se majorează cu suma de 26.778,7 milioane lei”, prevede textul adoptat. 

Parlamentarii au adoptat un amendament de suplimentare cu 850 milioane de lei a 

sumelor care vor fi trimise către consiliile judeţene. 

Preşedintele Comisiei de buget a Camerei Deputaţilor, Sorin Lazăr (PSD), a 

precizat că în comisii s-a stabilit suplimentarea sumei propuse de Guvern, urmând 

ca 850 de milioane lei să fie distribuite către consiliile judeţene, cu respectarea 

principiul numărului de locuitori. 

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/18/parlamentul-a-adoptat-rectificarea-bugetului-pe-2020-suplimentarea-sumelor-pentru-consiliile-judetene-destinate-cheltuielilor-sociale--525595
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„Adică, s-au trimis către consiliile judeţene sume suplimentare în funcţie de 

numărul de locuitori din fiecare judeţ. Către Bucureşti vor fi trimise 80 milioane 

lei, urmând ca la Primăria Generală, pe reechilibrare, să ajungă 40 milioane lei, iar 

la sectoare, în mod egal, o sumă de 6,66 milioane lei”, a precizat acesta, 

menţionând că recorelările în buget vor fi făcute împreună cu reprezentanţii 

Ministerului de Finanţe. 

„Se majorează sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru bugetele 

locale cu suma de 930.000 mii lei, potrivit anexei nr. 5 din prezenta ordonanţă de 

urgenţă, astfel: a) 373.639 mii lei pentru finanţarea cheltuielilor descentralizate la 

nivelul judeţelor, pentru finanţarea serviciilor sociale din sistemul de protecţie a 

copilului şi a centrelor publice pentru persoane adulte cu handicap; b) 43.059 mii 

lei pentru finanţarea cheltuielilor descentralizate la nivelul comunelor, oraşelor, 

municipiilor, sectoarelor şi municipiului Bucureşti, pentru finanţarea serviciilor 

sociale din sistemul de protecţie a copilului, a centrelor publice pentru persoane 

adulte cu handicap şi a drepturilor asistenţilor personali ai persoanelor cu handicap 

grav şi indemnizaţiile lunare de la nivelul sectoarelor municipiului Bucureşti; c) 

513.302 mii lei, pentru echilibrarea bugetelor locale ale judeţelor şi sectoarelor 

municipiului Bucureşti. Ministerul Finanţelor Publice este autorizat să introducă 

modificările corespunzătoare în volumul şi structura bugetului de stat pe anul 

2020”, prevede textul adoptat. 

Un alt amendament adoptat prevede că vor putea creşte salariile în companiile de 

stat, indiferent de rezultatele acestora. 

„La determinarea sumelor cu care pot fi majorate cheltuielile de natură salarială 

pentru anul 2020, operatorii economici care aplică prevederile Ordonanţei 

Guvernului nr. 26/2013 privind întărirea disciplinei financiare la nivelul unor 

operatori economici la care statul sau unităţile administrativ-teritoriale sunt 

acţionari unici ori majoritari sau deţin direct ori indirect o participaţie majoritară, 

aprobată cu completări prin Legea nr. 47/2014 cu modificările şi completările 

ulterioare, nu sunt condiţionaţi de îmbunătăţirea/menţinerea rezultatului brut 

realizat în anul 2019, prevăzute la art.48 alin. (1), lit. a)-d) din Legea bugetului de 

stat nr.5/2020, cu modificările ulterioare”, prevede amendamentul. 
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Liderul deputaţilor liberali, Florin Roman, a anunţat că PNL susţine modificările 

făcute. 

„Grupul PNL va vota pentru legea de rectificare a bugetului, întrucât propunerile 

făcute în comisii nu modifică substanţial ordonanţa. Pe de altă parte, rezolvăm o 

problemă aşteptată în special de consiliile judeţene pentru finanţarea cheltuielilor 

pe partea socială. Practic, le dăm posibilitatea, prin această rectificare, să-şi 

desfăşoare activitatea în foarte bune condiţii. Este pentru prima dată din 2014 când 

Guvernul actualizează standardele de cost şi, practic, ajutorul venit către Consiliile 

Judeţene este cu adevărat substanţial”, a afirmat Roman. 

Liderul deputaţilor UDMR, Benedek Zacharie, a precizat că Uniunea este 

împotriva acestei rectificări bugetare. 

„Această rectificare a lăsat instituţiile publice de spectacole şi concerte din 

subordinea consiliilor judeţene şi consiliilor locale fără finanţarea stabilită iniţial în 

legea bugetului de stat pe 2020, procentul alocat acestora fiind împărţit între 

bugetele locale. După părerea noastră, aceasta este o măsură abuzivă faţă de 

beneficiari, deoarece aceştia şi-au planificat bugetele pe întreg anul. Pe de altă 

parte, sumele suplimentare obţinute de consiliile locale reprezintă o parte mult prea 

mică din cheltuielile antrenate de măsurile presupuse de pandemie. Nu rezolvă 

numeroasele probleme sociale cu care s-au confruntat autorităţile locale în 

asigurarea continuităţii serviciilor sociale - protecţia copiilor, persoanelor cu 

handicap, victime ale violenţei domestice, persoane fără adăpost. Distribuirea celor 

850 milioane lei pentru Consiliile Judeţene nu este făcută echitabil”, a afirmat 

liderul UDMR. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ludovic Orban: România a absorbit 2 miliarde de euro din fonduri 

europene în ultimele șase luni 

România a absorbit în ultimele șase luni două miliarde de euro din fonduri 

europene, a declarat prim-ministrul Ludovic Orban, informează Agerpres. 

Premierul Orban a precizat că în decursul celor șase ani care au precedat 

guvernarea PNL au fost atrași 6 miliarde de euro. 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/06/18/orban-doua-miliarde-de-euro-fonduri-europene-absorbiti-in-decurs-de-sase-luni--525563
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„Referitor la fondurile europene, obiectivul nostru este să creştem absorbţia 

fondurilor europene. Într-o perioadă foarte scurtă de timp, de şase luni şi ceva, noi 

am reuşit să absorbim fonduri europene în valoare de două miliarde de euro. 

Trebuie comparate aceste şase luni cu cei şase ani în care noi nu am fost la 

guvernare şi în care s-au absorbit şase miliarde”, a spus Ludovic Orban. 

Premierul a adăugat că obiectivul guvernului este să utilizeze banii europeni puși la 

dispoziția României cât mai eficient, „să putem să finanţăm proiecte de investiţii, 

să putem să finanţăm programe către companii, să putem să finanţăm programe 

care sunt adresate către angajaţi, programe de protecţie socială, de dezvoltare 

locală şi regională, programe fundamentale pentru dezvoltarea României”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Înalta Curte atacă la CCR legile privind impozitarea pensiilor speciale și 

excluderea de la eliberare condiționată a persoanelor condamnate pentru 

omor, viol sau tâlhărie 

Înalta Curte de Casație și Justiție a decis să sesizeze Curtea Constituțională pentru 

Legea privind impozitarea pensiilor speciale și pentru proiectul de lege care 

prevede că nu beneficiază de liberare condiţionată condamnaţii care execută 

pedepse pentru omor, viol, corupere sexuală a minorilor, tâlhărie calificată sau 

exploatarea cerşetoriei. 

În ceea ce privește impozitarea pensiilor speciale, Înalta Curte acuză, printre altele, 

că „instituirea taxei contravine principiului independenței judecătorilor, consacrat 

de art. 124 alin. (3) din Constituție”, are „un caracter nejustificat prin raportare la 

dispoziţiile art. 53 alin. (2) din Constituție” și încalcă principiul proporționalității și 

supremației legii. 

Votul Înaltei Curți, constituite în Secții Unite, în a fost unanim. De notat că niciun 

proiect de lege care a încercat să modifice pensiile speciale nu a trecut de Curtea 

Constituțională. 
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Care sunt cele două proiecte contestate la CCR: 

 Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul 

penal (PL-x 286/2018) 

 Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr.227/2015 privind Codul 

fiscal (PL-x nr. 396/2019). 

La proiectul de lege privind eliberarea condiționată, ÎCCJ a formulat atât motive 

extrinseci, cât și intrinseci. 

 Sub aspect extrinsec: sunt încălcate prevederile art. 61 alin. (2) şi a art. 75 

din Constituție, referitoare la principiul bicameralismului, adoptată de 

Camera Deputaţilor conţinând o modificare de esenţă în materia liberării 

condiţionate, prin care se exclude vocaţia la liberare condiţionată a 

persoanelor condamnate pentru săvârşirea anumitor infracţiuni, deşi această 

modificare nu a format obiectul dezbaterii şi adoptării în Senat (prima 

Cameră sesizată). 

 Sub aspect intrinsec: sunt încălcate dispozițiile art. 1 alin. (5) din Constituţie 

referitoare la exigenţele privind calitatea legii, în special prin dispozițiile 

articolului unic pct. 1 [art. 100 alin. (7) din Codul penal), întrucât excluderea 

de la liberare condiţionată a persoanelor condamnate pentru săvârşirea 

infracţiunilor prevăzute în art. 214 - 216 din Codul penal şi menţinerea 

beneficiului liberării condiţionate pentru infracţiuni contra persoanei a căror 

gravitate rezultă din prevederea unor limite de pedeapsă net superioare este 

de natură să afecteze coerenţa legislaţiei penale, într-o manieră 

incompatibilă cu exigenţele legii fundamentale. Spre exemplu, persoana 

condamnată pentru folosirea serviciilor victimei traficului de persoane sau a 

traficului de minori (art. 216 din Codul penal) ar fi astfel exclusă de la 

vocația la liberare condiţionată, deşi persoana care săvârşeşte infracţiunea 

mai gravă de trafic de persoane sau de trafic de minori ar putea beneficia de 

liberarea condiţionată. 

Ca și la primul proiect, ÎCCJ invocă motive extrinseci și intrinseci și la proiectul 

privind impozitarea pensiilor speciale, de care beneficiază, printre alții, toți 

magistrații dar și membrii Curții Constituționale. 
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Sub aspect extrinsec: 

 sunt încălcate dispozițiile art. 1 alin. (5) și ale art. 73 alin. (3) lit. l) din 

Constituție, întrucât, printr-o lege adoptată după procedura prevăzută pentru 

legile ordinare se modifică implicit dispozițiile unei legi organice, respectiv 

Legea nr.303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor, cu 

modificările și completările ulterioare, fiind totodată nesocotite decizii 

succesive ale Curții Constituționale în acest domeniu, ultima fiind decizia 

nr.153/2020; 

 sunt încălcate dispozițiile art. 75 alin. (1) cu referire la art. 73 alin. (3) lit. l) 

din Constituție, legea în cauză fiind supusă dezbaterii și adoptării Senatului, 

ca primă Cameră sesizată, iar Camera Deputaților a fost Cameră decizională, 

contrar normelor constituționale invocate, care stabilesc o altă procedură în 

privința reglementărilor referitoare la statutul judecătorilor și al procurorilor; 

 sunt încălcate dispozițiile art. 134 alin. (4) din Constituție, legea fiind ă cu 

încălcarea exigențelor legale şi constituționale referitoare la solicitarea 

avizului Consiliului Superior al Magistraturii. 

Sub aspect intrinsec: 

 este încălcat principiului statului de drept, statuat de art. 1 alin. (3) din 

Constituție, în componenta sa referitoare la principiul impunerii fiscale juste 

și echitabile prevăzut de art. 56 alin. (2) din Constituție, precum și încălcarea 

principiului egalității statuat de art. 16 din Constituție și art. 14 din 

Convenția pentru apărarea drepturilor omului și a libertăților fundamentale; 

 instituirea taxei contravine principiului independenței judecătorilor, 

consacrat de art. 124 alin. (3) din Constituție; instituirea taxei are un caracter 

nejustificat prin raportare la dispoziţiile art. 53 alin. (2) din Constituție și 

încalcă principiul proporționalității și supremației legii; 

 având în vedere caracterul nejustificat al măsurii, instituirea taxei 

suplimentare este de natură să încalce și dispoziţiile art. 44 din Constituție, 

precum și pe cele ale art. 1 din Protocolul nr. 1 la CEDO. 
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În sprijinul său, ÎCCJ invocă jurisprudența în materie a Curții Constituționale 

(deciziile nr.6/1993, nr.3/1994, nr.3702012, nr.686/2016, nr.538/2017, 

nr.586/2018, nr.702/2019, nr.20/2020 și nr.153/2020), cât și jurisprudența în 

materie a Curții Europene a Drepturilor Omului (Stec și alții c. Regatului Unit, 

Rasmussen c.Poloniei, Kjartan Asmundsson c.islandei, Muller c.Austriei, 

Gaygusuz c.Austriei, Buchen c. Republicii Cehe), a Curții de Justiție a Uniunii 

Europene (Kobler c.Austriei – C-224/01), legislația relevantă a Uniunii Europene, 

precum și diferite documente internaționale privind statutul și garanțiile de 

independență a judecătorilor. 

 

Ce prevăd cele două proiecte de lege contestate de Înalta Curte la CCR 

 

Potrivit proiectului de lege adoptat miercuri de Camera Deputaților, se propune 

impozitarea diferenței între pensia specială și cea realizată pe baza contributivității: 

 impozitare de 10% pentru sumele între 2.001 și 7.000 de lei 

 impozitare de 85% pentru sumele care depășesc pragul de 7.001 de lei 

Tot miercuri, Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, în unanimitate, un proiect de 

lege care prevede că nu beneficiază de liberare condiţionată condamnaţii care 

execută pedepse pentru omor, viol, corupere sexuală a minorilor, tâlhărie calificată 

sau exploatarea cerşetoriei. 

„Nu beneficiază de liberare condiţionată condamnatul aflat în executarea unei 

pedepse pentru săvârşirea uneia sau mai multe dintre faptele prevăzute la art.188, 

189, 214 - 216, 218 - 221, 234 sau 236”, se arată în proiectul care modifică Codul 

penal. Aceste articole se referă la omor, omor calificat, viol, coruperea sexuală a 

minorilor, tâlhăria calificată, tâlhăria sau pirateria urmată de moartea victimei, 

folosirea serviciilor unei persoane exploatate, exploatarea cerşetoriei. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24096723-tema-pensiilor-speciale-folosita-din-nou-electoral-psd-cerut-plenul-camerei-deputatilor-dezbaterea-regim-urgenta-unui-proiect-lege-care-propune-impozitarea-pensiilor-speciale.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24096723-tema-pensiilor-speciale-folosita-din-nou-electoral-psd-cerut-plenul-camerei-deputatilor-dezbaterea-regim-urgenta-unui-proiect-lege-care-propune-impozitarea-pensiilor-speciale.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24101945-condamnati-viol-omor-corupere-minori-fara-eliberare-conditionata.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24101945-condamnati-viol-omor-corupere-minori-fara-eliberare-conditionata.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24101945-condamnati-viol-omor-corupere-minori-fara-eliberare-conditionata.htm
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Proiectul mai spune că liberarea condiţionată în cazul detenţiei pe viaţă poate fi 

dispusă dacă cel condamnat a executat efectiv 25 de ani de închisoare. În cazul 

celor care se află în închisoare, se dispune liberarea condiţionată dacă cel 

condamnat a executat cel puţin trei pătrimi din durata pedepsei, în cazul închisorii 

care nu depăşeşte 10 ani, sau cel puţin patru cincimi din durata pedepsei, în cazul 

închisorii mai mari de 10 ani. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Legea privind impozitarea suplimentară a pensiilor speciale a fost atacată la 

Curtea Constituțională de către Avocatul Poporului 

Legea adoptată de Camera Deputaților privind impozitarea suplimentară a pensiilor 

speciale a fost atacată la Curtea Constituțională de către Avocatul Poporului. 

Renate Weber a declarat pentru HotNews.ro că există cel puțin două motive de 

neconstituționalitate. 

Renate Weber a declarat pentru HotNews.ro că principalele două motive pentru 

care a sesizat Curtea Constituțională vizează încălcarea articolelor 16 (n.r. - privind 

egalitatea în drepturi) și 56 (n.r. - Sistemul legal de impuneri trebuie să asigure 

aşezarea justă a sarcinilor fiscale) din Constituție. 

 "Pe de o parte, modul în care este făcută reglementarea este discriminatoriu, 

iar, pe de altă parte, se încalcă articolul privind justa așezare a sarcinilor 

fiscale. Dacă ne uităm la modul în care este făcută legea care se referă la 

pensiile de serviciu, acolo se vorbește despre taxare, dar în realitate este 

vorba despre impozitare. Ne aflăm, de fapt, în fața unei duble impozitări. 

 (...) Statul are dreptul să stabilească o impozitare progresivă, dar ea trebuie 

făcută într-un mod nediscriminatoriu. Ori în această lege este aleasă 

categoria pensionarilor, iar din această categorie este aleasă o altă categorie 

a celor care au pensii de serviciu cărora li se aplică acestă impozitare. În 

opinia noastră, așa ceva este neconstituțional. 
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 În opinia mea, suntem și în fața unei mari ipocrizii, pentru că în toate 

discursurile pe care le-am auzit, din partea politicienilor, chiar și a 

jurnaliștilor, toată lumea nu făcea decât să aștepte decizia CCR (n.r. - privind 

legea de abrogare a pensiilor speciale). Toată lumea știa cumva, acceptase că 

este o lege neconstituțională și aștepta să vadă decizia CCR. Ori nu cred că 

acesta este felul în care trebuie să se legifereze într-un stat de drept", a 

declarat Renate Weber pentru HotNews.ro. 

Până la acest moment, Curtea Constituţională nu a stabilit un termen la care 

urmează să fie discutată sesizarea. 

De altfel, Avocatul Poporului, alături de instanța supremă, a atacat la Curtea 

Constituțională și legea adoptată de Camera Deputaților în luna ianuarie prin care 

erau abrogate pensiile speciale ale parlamentarilor, magistraților, primarilor, 

diplomaților și judecătorilor CCR. Reamintim că în luna mai CCR a decis că Legea 

privind abrogarea unor prevederi referitoare la pensiile de serviciu și 

indemnizațiile pentru limită de vârstă, precum și pentru reglementarea unor măsuri 

în domeniul pensiilor ocupaționale este neconstituţională în ansamblul său. 

Și Secțiile unite ale instanței supreme s-au întrunit joi pentru a decide dacă ICCJ va 

ataca la CCR legea votată miercuri de deputați. 

 Șefa instanței supreme, mesaj dur după decizia Parlamentului privind 

pensiile speciale: Atacurile împotriva statutului magistraților primesc 

justificări populiste 

În plină campanie electorală (neoficială), PSD și PNL au căzut de acord să 

introducă în regim de urgență în dezbaterea plenului Camerei Deputaților un 

proiect de lege care impozitează pensiile speciale. Astfel, deputații au decis 

miercuri impozitarea diferenței între pensia specială și cea realizată pe baza 

contributivității. Proiectul a fost votat de toate partidele politice. 

Potrivit legii votate miercuri, impozitarea diferenței între pensia specială și cea 

realizată pe baza contributivității ar urma să se facă astfel: 

 impozitare de 10% pentru sumele între 2.001 și 7.000 de lei 

 impozitare de 85% pentru sumele care depășesc pragul de 7.001 de lei 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24111421-sefa-instantei-supreme-mesaj-dur-dupa-decizia-parlamentului-impozitare-suplimentara-pensiilor-speciale-atacurile-impotriva-statutului-magistratilor-primesc-justificari-populiste-sunt-proclamate-public.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24111421-sefa-instantei-supreme-mesaj-dur-dupa-decizia-parlamentului-impozitare-suplimentara-pensiilor-speciale-atacurile-impotriva-statutului-magistratilor-primesc-justificari-populiste-sunt-proclamate-public.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24111421-sefa-instantei-supreme-mesaj-dur-dupa-decizia-parlamentului-impozitare-suplimentara-pensiilor-speciale-atacurile-impotriva-statutului-magistratilor-primesc-justificari-populiste-sunt-proclamate-public.htm
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Joi, în plenul reunit al celor două Camere, proiectul a fost votat a doua oară. Pentru 

prima oară în Parlament, un proiect de lege este votat de două ori. Astfel, Plenul 

reunit al Parlamentului a decis joi, ca pensiile senatorilor şi deputaţilor de peste 

7.001 lei vor fi impozitate cu 85%. Cu 354 de voturi "pentru", o abţinere şi 43 

abțineri (USR), Parlamentul a modificat și prevederile referitoare la indemnizaţia 

pentru limita de vârstă prevăzută de Legea nr. 96/2006 privind Statutul deputaţilor 

şi al senatorilor. 

Câți beneficiari de pensii speciale sunt în România 

La sfârșitul lunii mai, în România beneficiau de pensii de serviciu 9.528 de 

persoane, în creştere cu 225 faţă de perioada similară a anului trecut, conform 

datelor centralizate de Casa Naţională de Pensii Publice (CNPP). Deputații au 

adoptat miercuri, impozitarea pensiilor speciale. 

Cei mai mulţi dintre cei care primesc pensii de serviciu - 4.088 - sunt beneficiari ai 

Legii 303/2004 privind statutul procurorilor şi judecătorilor, în cazul acestora 

înregistrându-se şi cea mai mare pensie medie. Aceasta este de 19.039 de lei, din 

care 17.790 lei cota suportată din bugetul de stat, iar diferenţa din bugetul 

asigurărilor sociale de stat. 

De Legea nr. 216/2015 privind acordarea pensiei de serviciu membrilor Corpului 

diplomatic şi consular al României beneficiau 830 de persoane. Pensia medie era 

de 5.765 lei, din care 3.307 lei suportaţi de la bugetul de stat. 

În ceea ce priveşte beneficiarii Legii 215/2015 pentru modificarea şi completarea 

Legii 7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar, numărul acestora 

era de 791 de persoane, pensia medie ridicându-se la 4.768 de lei (2.760 lei de la 

bugetul de stat). 

Potrivit datelor centralizate de Casa Naţională de Pensii, citate de Agerpres, de 

Legea 83/2015 pentru completarea Legii 223/2007 privind statutul personalului 

aeronautic civil navigant profesionist din aviaţia civilă din România beneficiau 

1.426 de pensionari, iar pensia medie se ridica la 11.345 lei, din care 7.759 lei 

suportaţi din bugetul de stat. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24111788-cearta-parlament-pensiile-speciale-usr-acuza-votarea-pentru-doua-oara-legii-privind-impozitarea-pana-85-pensiilor-speciale-este-neconstitutionala-psd-spune-votul-este-necesar.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24111788-cearta-parlament-pensiile-speciale-usr-acuza-votarea-pentru-doua-oara-legii-privind-impozitarea-pana-85-pensiilor-speciale-este-neconstitutionala-psd-spune-votul-este-necesar.htm
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Pensii de serviciu pentru beneficiari de la Curtea de Conturi s-au acordat unui 

număr de 605 persoane, media fiind de 8.147 lei, din care 4.183 de lei cota 

suportată din bugetul de stat. 

De asemenea, de Legea 130/2015 pentru completarea Legii 567/2004 privind 

statutul personalului auxiliar de specialitate al instanţelor judecătoreşti şi al 

Parchetelor beneficiau 1.788 pensionari, pensia medie fiind de 4.679 lei, din care 

2.757 lei suportaţi din bugetul de stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele a promulgat joi legea de modificare a Codului Muncii. Amenzile 

se vor acorda pentru fiecare angajat care depășește numărul orelor suplimentare 

prevăzute de lege 

Legea de modificare a Codului Muncii care vizează sancționarea cu amendă de la 

1.500 lei la 3.000 lei în cazul orelor suplimentare prestate de angajați a fost 

promulgată joi de președintele Klaus Iohannis, arată un comunicat al Președinției. 

Principala modificare vizează faptul că amenzile se vor acorda pentru fiecare 

angajat care depășește numărul orelor suplimentare prevăzute de lege, față de 

situația prezentă în care amenda era acordată angajatorului, indiferent de numărul 

angajaților care lucrează peste program mai mult decât permite legea. Noua lege 

intră în aplicare la 3 zile de la publicarea în Monitorul Oficial. 

Actualul Cod al Muncii prevede ca durata maximă legală a timpului de muncă să 

nu depășească 48 de ore pe săptămână, inclusiv orele suplimentare. Prin excepție, 

durata respectivă poate fi prelungită peste 48 de ore pe săptămână, cu condiția ca 

media orelor de muncă, pe o perioadă de 4 luni calendaristice, să nu depășească 48 

de ore pe săptămână. Pentru anumite activități sau profesii stabilite prin contractul 

colectiv de muncă aplicabil, pot fi negociate perioade mai mari de 4 luni, dar nu 

peste 6 luni. Tinerii în vârstă de până la 18 ani nu pot presta muncă suplimentară. 
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În expunerea de motive a legii menționate, inițiatorii subliniau că modificările este 

necesară pentru generarea unui efect disuasiv, de natură să determine o descurajare 

a prestării orelor suplimentare dincolo de limita legală, în condițiile în care norma 

în vigoare nu stabilește o corelare a cuantumului amenzilor și numărului de ore 

suplimentare efectuate cu numărul de salariați care au făcut ore suplimentare. 

 

Potrivit reglementării actuale, art. 260 alin. (1) lit. i) din Codul muncii prevede: 

„Constituie contravenție și se sancționează astfel următoarele fapte: (...) i) 

nerespectarea dispozițiilor privind munca suplimentară, cu amendă de la 1.500 lei 

la 3.000 lei”. 

 

Având în vedere faptul că scopul reglementării este acela de a înăspri regimul 

sancționator doar pentru situația prestării orelor suplimentare dincolo de limita 

legală prevăzută de art. 114 alin. (1) din Codul muncii - respectiv de 48 de ore pe 

săptămână, inclusiv orele suplimentare sau, în cazuri excepționale peste 48 de ore 

pe săptămână - dar cu îndeplinirea condițiilor stabilite de art. 114 alin. (2) din 

Codul muncii, considerăm că, pentru un plus de claritate a legii, ar fi necesară 

circumstanțierea acestei sancțiuni, prin indicarea în mod expres a situațiilor privind 

munca suplimentară de natură să atragă aplicarea unei amenzi contravenționale, se 

arată în cererea de reexaminare. 

 

În acest sens, semnalăm că, potrivit dispozițiilor art. 120 – 124 din Codul muncii 

există și alte posibile încălcări ale regimului muncii suplimentare cum ar fi: 

efectuarea de ore suplimentare fără acordul salariaților; neplata orelor suplimentare 

sau neînregistrarea corespunzătoare a acestora; plata sporului prevăzut de lege 

pentru efectuarea muncii suplimentare, cu nerespectarea regimului prioritar al 

compensării cu ore libere plătite în următoarele 60 de zile calendaristice de la 

efectuarea muncii suplimentare; precum și orice alte situații de încălcare a 

regimului juridic privind munca suplimentară, ce se pot ivi în practică. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Liber la majorarea salariilor în companiile de stat, fără obligația 

performanței economice  

Companiile naționale de stat sau cele din subordinea autorităților locale vor avea 

libertatea de majora cheltuielile de natură salarială pentru anul 2020, fără a 

respecta indicii de performanță stabiliți prin legea bugetului de stat pe anul în curs.  

Parlamentul a modificat în acest sens, la propunerea PNL, ordonanța de urgență a 

Guvernului prin care a fost realizată, în aprilie, prima rectificare bugetară.   

”La determinarea sumelor cu care pot fi majorate cheltuielile de natură salarială 

pentru anul 2020, operatorii economici care aplică prevederile Ordonanței 

Guvernului nr.26/2013 privind întărirea disciplinei financiare la nivelul unor 

operatori economici la care statul sauunităţile administrativ-teritoriale 

sunt acţionari unici ori majoritari sau deţin direct ori indirect o participaţie 

majoritară, aprobată cu completări prin Legea nr. 47/2014 cu modificările și 

completările ulterioare, nu sunt condiționați de îmbunătățirea/menținerea 

rezultatului brut realizat în anul 2019, prevăzută la art. 48 alin. (1), lit. a)-d) din 

Legea bugetului de stat nr.5/2020, cu modificările ulterioare”, este amendamentul 

propus de actualii guvernanți și aprobat prin vot de Parlament.  

Amendamentul este susținut de un argument care contrazice regula economică și 

care s-ar putea traduce prin ”pentru că nu sunt venituri, trebuie majorate salariile”, 

dar este avansat în contextul pandemiei de coronavirus, care a afectat numeroase 

sectoare economice.  

”În urma crizei determinată de epidemia COVID -19, mai mulți agenți economici 

se confruntă cu dificultăți în realizarea veniturilor, ceea ce conduce la un rezultat 

brut mai mic decât cel realizat în anul precedent”, este ”logica” din spatele 

amendamentului.  
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Prin Legea bugetului de stat pe anul în curs, Guvernul stabilise că, cf. art. 48 alin. 

(1), lit. a)-d), că la fundamentarea bugetelor de venituri și cheltuieli operatorii 

economici de stat trebuie să respecte o serie de condiții, precum: îmbunătățirea 

performanțelor economico-financiare; obiectivele de politică salarială stabilită prin 

legea anuală a bugetului de stat; criteriile de performanță specifice și obiectivele 

cuantificate privind reducerea plăților și creanțelor restante, reducerea pierderilor, 

creșterea profitului, a cifrei de afaceri, precum și creșterea productivității muncii, 

prevăzute în contractele de mandat; programele de achiziții de bunuri și servicii 

pentru desfășurarea activității, fundamentate pe baza posibilităților reale de plată a 

acestora. 
 

(Sursa: profit.ro) 

 

 Guvernul anunță măsuri într-un domeniu critic: 33% dintre copiii din 

România sunt în risc de sărăcie 

Vicepremierul Raluca Turcan susține că 33% dintre copiii României sunt în risc de 

sărăcie și excluziune socială, tocmai de aceea Guvernul va implementa un amplu 

program prin care cei mici să fie ajutați. 

”Aproape 33 % dintre copiii României sunt în risc de sărăcie sau excluziune 

socială. 

Guvernul PNL îi va ajuta să meargă la școală, să beneficieze de servicii medicale și 

sociale de calitate. România va crește dacă va avea grijă și de acești copii! 

Împreună cu ministrul muncii, Violeta Alexandru și Mădălina Turza, preşedinta 

Autorităţii Naţionale pentru Drepturile Persoanelor cu Dizabilităţi, Copii şi Adopţii 

am avut o primă întâlnire de lucru pentru elaborarea unui proiect amplu de sprijin 

dedicat acestor copii. 

Vom avea consultări cu instituțiile din acest domeniu, cu organizații din societatea 

civilă care pot contribui la trasarea celor trei linii de acțiune ale unui viitor program 

național: servicii sociale, medicale și educaționale pentru copiii din medii 

defavorizate. 
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Un copil sănătos, îmbrăcat și alimentat corespunzător va avea cu siguranță 

rezultate mai bune la școală și va avea mai multe șanse să reușească în viață. Acest 

lucru poate fi asigurat printr-un parteneriat al statului cu organizații ale societății 

civile la nivel local, cu companii private, care cunosc cel mai bine problemele la 

firul ierbii și pot face să funcționeze centre comunitare moderne. 

În scurt timp, alături de partenerii noștri, vom definitiva și vom prezenta proiectul. 

Am credința că România poate progresa prin fiecare dintre noi. Niciun copil nu 

poate fi lăsat în urmă!”, scrie Raluca Turcan. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Mugur Isarescu: Riscurile principale la adresa economiei si finantelor tarii 

tin de evolutiile in planul sanatatii publice 

"Riscurile principale la adresa economiei si a finantelor tarii, pe care le intrevedem, 

tin de evolutiile in planul sanatatii publice,"afirma guvernatorul BNR, Mugur 

Isarescu, intr-un comunicat de presa. 

 

Mugur Isarescu precizeaza ca dobanzile mari la care se imprumuta Romania, 

comparativ cu alte tari est-europene, sunt o consecinta si nu o cauza a situatiei 

economico-financiare a Romaniei. El mai spune ca tara noastra a intrat in 

pandemie cu cel mai mare deficit fiscal din Uniunea Europeana. 

 

"Ratele de dobanda inca mai ridicate in Romania, comparativ cu Cehia, Polonia si 

Ungaria, sunt consecinta si nu cauza situatiei economico-financiare a Romaniei: 

deficite gemene, cel mai mare deficit fiscal din UE la debutul crizei economice 

generate de pandemie si necesarul mare de finantare pentru acoperirea deficitului 

fiscal si refinantarea datoriei publice. Aceste realitati dominante exercita o presiune 

permanent ascendenta asupra dobanzilor la care se imprumuta tara. 

 

Notele agentiilor de rating, evaluarile publice ale Comisiei Europene si ale Bancii 

Centrale Europene contribuie, de asemenea, la aceasta diferentiere si ele nu pot fi 

desconsiderate." 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/mugur-isarescu/
https://ziare.com/mugur-isarescu/
https://ziare.com/bani/dobanda/
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"Vom continua sa monitorizam si sa actualizam evaluarile noastre si vom canaliza 

masurile in directia furnizarii de lichiditate necesara concomitent cu mentinerea 

stabilitatii financiare, precum si cu continuarea unei tendinte sustenabile de scadere 

treptata a ratelor de dobanda; masurile vor fi atent calibrate astfel incat sa nu 

descurajeze economisirea interna, care reprezinta principala sursa de finantare a 

economiei reale si a sectorului bugetar. Riscurile in plan monetar-financiar ar fi 

marite daca nu am tine cont de aceste situatii in continua miscare,"se mai spune in 

comunicatul BNR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 S-a gripat unul dintre motoarele economice ale României: este nevoie de 

măsuri concrete ale Guvernului 

În primul trimestru al acestui an, industria a pierdut 1,7 procente din participarea la 

PIB, căzând de la 21,3% în T1/2019, la 19,6% din PIB, în T1/2020, arată Ziarul 

Financiar. 

Măsurile pe care le-a luat guvernul până în acest moment în contextul crizei 

generate de pandemie au vizat în special întreprinzătorii mici şi mijlocii, iar 

industria, care are o pondere de aproape de aproximativ 23% din PIB, în general, a 

fost ocolită de aceste măsuri. Guvernul a mai anunţat în mai un pachet de măsuri şi 

pentru companiile mari din România, un program similar IMM Invest, însă nimic 

concret până în acest moment, informează Mediafax. 

„Există acel plan pe care ni l-a promis guvernul că este pregatit pentru marile 

companii. Să vedem în ce constă, dar nu mă aştept la prea mare lucru pentru că în 

România forţa guvernului este dată de resursele financiare pe care le poate pune la 

dispoziţie, însă noi nu ne putem compara cu Germania, de exemplu“, comentează 

Aurelian Dochia, analist economic. 

Pe de altă parte, Florin Pogonaru, preşedintele Asociaţiei Oamenilor de Afaceri 

Români (AOAR), este de părere că măsurile pentru IMM-uri care au fost adoptate 

de guvern au ajutat indirect şi companiile mari din industrie, însă este nevoie de 

măsuri concrete şi pentru jucătorii mari din economia românească. 

https://ziare.com/bani/financiar/
https://www.bnro.ro/home-mobile.aspx
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„Ni s-au promis măsuri, dar până una-alta este o problemă de ecosistem de 

business. Într-un fel măsurile acestea luate, cum au fost garanţiile pentru IMM-uri 

şi şomajul tehnic, au menţinut ecosistemul şi astfel s-a menţinut cererea pentru 

produse industriale. Măsurile s-au adresat indirect şi marilor întreprinderi, dar asta 

nu scuză faptul că nu avem încă măsuri pentru marile întreprinderi“, a declarat 

Florin Pogonaru. 

Industria continuă să aibă o pondere importantă în economia României, prin 

comparaţie cu ponderea industriei în economia altor state europene. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Un document atribuit Academiei Române vine cu o propunere 

controversată: naționalizarea Pilonului II. Ce spune Daniel Dăianu 

Dăianu: Sunt multe lucruri discutabile în lucrareDăianu: Cred că trebuie să fie 

atenți și la ce pun pe site-uri 

Propunere controversată a Academiei Române. Într-un raport publicat recent apare 

ideea naționalizării pilonului 2 de pensii. Mai exact, academicienii propun oprirea 

plăţilor către fondurile de pensii din Pilonul 2, în perioada 2020-2021, ceea ce ar 

aduce economii mari la bugetul de stat. 

Daniel Dăianu, fost ministru de Finanțe: Am o mare nedumerire. Nu este 

propunerea Academiei Române și am mai întâlnit acest generic în media. Institute 

cu profil economic sunt numeroase în Academia Română. Exista libertate de a 

gândi și libertate de a-l scrie. 

Fără îndoială că în primul rând funcționează autocenzura, ca să nu spui prostii, 

pentru că te descalifici, așa cum există și intervenția celor care conduc Academia 

Română. 

În cazul de față fac această afirmație nu pentru a dezavua ce s-a scris în această 

lucrare de cercetare, ci pentru a sublinia că nu este un raport al Academiei Române, 

nu se poate spune „academicienii propun naționalizarea Pilonului II de Pensii”. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/un-document-atribuit-academiei-romane-vine-cu-o-propunere-controversata-se-propune-nationalizarea-pilonului-ii-ce-spune-daniel-daianu-1325209#highlight-1325209-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/un-document-atribuit-academiei-romane-vine-cu-o-propunere-controversata-se-propune-nationalizarea-pilonului-ii-ce-spune-daniel-daianu-1325209#highlight-1325209-1


CNSLE Fratia | Revista Presei 19 iunie 2020 22 

 

Asta este foarte incorect, iar cercetătorii care au elaborat această lucrare sunt 

cercetători, nu sunt academicieni, nu sunt membri corespondenți, nu sunt membri 

de onoare. 

Dăianu: Sunt multe lucruri discutabile în lucrare 

Sunt multe lucruri discutabile. Eu cred că cei care au avut în vedere această 

chestiune, a modului în care funcționează Pilonul II de Pensii și ce s-ar putea face 

pentru a ajuta bugetul public, nu știu în ce măsură analizează consecințele pentru 

funcționarea piețelor financiare în România. 

Dacă vorbim despre alimentarea bugetului public, oricum, cea mai mare parte a 

resurselor din Pilonul II se ducea către plasamente în titluri de stat. Deci bugetul 

public beneficia de finanțare pe această filieră. 

Aș mai spune ceva. Cu ceva timp în urmă, Autoritatea pentru Supraveghere 

Financiară a ridicat orice restricție. Adică, în momentul de față plasamentele care 

sunt făcute de cei ce gestionează resurse din Pilonul II pot să se îndrepte numai 

către bugetul public. Deci este un aspect care cred că a fost subestimat de cei care 

au elaborat această lucrare. 

Dăianu: Cred că trebuie să fie atenți și la ce pun pe site-uri 

Toate aceste lucrări de cercetare sunt puse pe site, să fie publicate. A mai existat o 

lucrare de cercetare, dar nu înseamnă că e raport al Academiei Române. 

Noi nu validăm fiecare lucrare care este elaborată în cadrul Academiei Române, în 

ceea ce privește problematica economică. Nimeni nu cenzurează, trebuie să ne 

autocenzurăm. 

Cred că trebuie să fie atenți și la ce pun pe site-uri. 

Comentariul integral îl puteți urmări în materialul video. Documentul poate fi 

consultat AICI. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA2dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjAl/MkYwNiUyRjE4JTJGMTE5Nzk0OF8xMTk3/OTQ4X2RvY3VtZW50LTIwMjAtMDYtMTct/MjQwOTY3OTktMC1hbmFsaXplLWRvbWVu/aXVsLWZpbmFuY2lhci1tb25ldGFyLWFj/YWRlbWllLnBkZiZoYXNoPTU4ZmQxMTVmYTcxMjRjNWNlYTFjZGI4YTc3ZTIxODBk.pdf
https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA2dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjAl/MkYwNiUyRjE4JTJGMTE5Nzk0OF8xMTk3/OTQ4X2RvY3VtZW50LTIwMjAtMDYtMTct/MjQwOTY3OTktMC1hbmFsaXplLWRvbWVu/aXVsLWZpbmFuY2lhci1tb25ldGFyLWFj/YWRlbWllLnBkZiZoYXNoPTU4ZmQxMTVmYTcxMjRjNWNlYTFjZGI4YTc3ZTIxODBk.pdf
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 BREAKING - Comisia de la Veneţia a respins cererea Guvernului: Tudorel 

Toader rămâne membru titular (surse) 

Comisia de la Veneţia a dezbătut joi, 18 iunie, solicitarea Guvernului Orban de 

revocare a lui Tudorel Toader din poziţia de membru titular al forului european. 

Potrivit unor surse politice şi diplomatice, Comisia de la Veneţia a respins 

solicitarea guvvernului, pe care nici măcar nu a dorit să o supună la vot. Astfel, 

fostul ministru al Justiţiei rămâne membru titular al Comisiei. 

Ministerul Justiției, Cătălin Predoiu, a propus în luna mai Guvernului să ceară 

revocarea lui Tudorel Toader din funcția de membru al Comisiei de la Veneția, în 

urma deciziei CEDO privind demiterea Laurei Codruța Kovesi de la șefia 

DNA. Detalii AICI! 

La finele lunii mai 2018, Tudorel Toader a început cel de-al doilea mandat de 

membru al Comisiei de la Veneţia. Tudorel Toader a fost numit pentru primul 

mandat la Comisia de la Veneţia în mai 2014, pe când era judecător al Curţii 

Constituţionale. Numirea este făcută de Guvern. 

Tudorel Toader este rector al Universităţii "Alexandru Ioan Cuza" din Iaşi. În 

perioada 2017-2019 a fost ministru al Justiţiei. Anterior, a fost judecător la Curtea 

Constituţională. 

Comisia Europeană pentru Democraţie prin Lege este organismul afiliat 

Consiliului Europei care se ocupă de probleme constituţionale. Rolul Comisiei este 

de a oferi consiliere statelor membre şi de a le ajuta pe cele care doresc să îşi 

alinieze structurile instituţionale şi legale cu standardele europene. Comisia 

lucrează în trei domenii principale: instituţiile democratice şi drepturile 

fundamentale; justiţie constituţională; alegeri electorale, referendumuri şi partide 

politice. Aceasta are 59 de state membre, 47 din Europa şi încă 12 din toată lumea: 

Algeria, Brazilia, Chile, Israel, Kazahstan, Coreea de Sud, Kîrgîzstan, Maroc, 

Mexic, Peru, Tunisia şi SUA. Comisia se întruneşte la Veneţia, iar membrii trimişi 

de către ţări sunt numiţi pentru patru ani. Secretariatul permanent este în 

Strasbourg, Franţa, la sediul Consiliului Europei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.stiripesurse.ro/alerta-dupa-decizia-cedo-in-cazul-kovesi-ministrul-justitiei-propune-guvernului-orban-eliberarea-lui-tudorel-toader-din-comisia-de-la-venetia_1460978.html
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 Boloş: Toată documentaţia şi contractele de finanţare cu fonduri europene 

vor fi încheiate în format digital de acum înainte 

Toată documentaţia, cererile şi contractele de finanţare cu fonduri europene vor fi 

încheiate în format digital de acum înainte, a declarat ministrul Fondurilor 

Europene, Marcel Boloş, joi, la Palatul Victoria, la evenimentul de semnare, în 

format digital, a contractului de finanţare pentru sistemul de management integrat 

al deşeurilor în judeţul Galaţi, informează Agerpres. 

"Astăzi inaugurăm partea de digitalizare pentru ceea ce înseamnă contractele de 

finanţare cu fonduri europene. Este dovada vie că, începând cu data de 1 iunie, tot 

ce înseamnă contracte de finanţare, cereri de rambursare, cereri de prefinanţare, 

toată documentaţia fondurilor europene este în format digital", a arătat el. 

Astfel, susţine Boloş, procesul de atragere a banilor europeni este debirocratizat şi 

simplificat. 

"Pe de altă parte, semnăm contractul pentru Galaţi, pentru sistemul de management 

integrat al deşeurilor. Acesta este un proiect de o importanţă deosebită pentru 

judeţul Galaţi. Este vorba despre 534.000 de locuitori care sunt afectaţi şi vor avea 

parte de impactul, sper eu, pozitiv al implementării proiectului. Discutăm despre 

un proiect în valoare 100 de milioane de euro, primul proiect deblocat în cele 

aproximativ opt luni de când ne aflăm la guvernare", a mai spus ministrul. 

Potrivit acestuia, 180 de sate şi 60 de comune din judeţul Galaţi vor beneficia de 

un sistem nou de colectare a deşeurilor. 

"Sper ca beneficiarul să aibă puterea ca, până la 31 iulie 2023, să poată să 

implementeze proiectul, iar locuitorii judeţului Galaţi să aibă parte de un sistem 

civilizat de colectare a deşeurilor", a completat Boloş. 

La eveniment au mai participat premierul Ludovic Orban şi senatorul PNL de 

Galaţi George Stângă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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 ÎNCĂ o conferință cu SCANDAL susținută de Nicușor Dan: camioane cu 

dezinfectant protestează 

E din nou scandal la o conferință de presă susținută de Nicușor Dan, ales ca și 

canidat al PNL la Primăria Capitalei. Mai mult camioane care împrăștie substanțe 

dezinfectante s-au adunat în sectorul 5, acolo unde vorbește Dan și au început să 

protesteze. Prinși la mijloc au fost jurnaliștii care nu mai auzeam nimic din cauza 

vacarmului și care s-au trezit și ei stropiți cu dezinfectant. 

Nicușor Dan a declarat că 

"Obiectul conferinței de azi este ședința de Consiliu General, care o să aibă loc 

peste o oră. Primarul general și Consiliul General au ca obiectiv principal 

dezvoltarea orașului și fiecare ședință de Consiliu General ar trebui să fie despre 

proiecte majore, care dezvoltă orașul. Din păcate, așa cum o să vedeți, în această 

ședință de Consiliu General sunt subiecte mici, subiecte care cumva dau seama de 

neputința, de agonia acestei administrații locale, de falimentul administrației locale 

și sunt acoperite de gesturi de imagine, de aflare în treabă. 

Principalul subiect pe ordinea de zi este PUZ Sector 5, adică cum dezvoltăm 

Sectorul 5. Sectorul 5 are mari oportunități de dezvoltare. În primul rând că este un 

sector care are relativ aproape de zona centrală terenuri disponibile, un mare 

avantaj. În al doilea rând, Sectorul 5 are avantajul de a fi aproape de toată 

platforma de dezvoltare de la Măgurele, dezvoltată susținut în ultimii ani. Atunci, 

dacă vrei să dezvolți Sectorul 5, trebuie să te duci către comunitatea de afaceri și 

trebuie să te duci către comunitatea științifică, și împreună cu ei trebuie să vii cu un 

plan de dezvoltare, astfel încât să dezvolți această zonă dintre Sectorul 5 și 

Măgurele. 

Nu numai că PUZ Sector 5 nu vorbește de această dezvoltare, nu vedem niciun 

studiu care să îl fundamenteze, PUZ Sector 5 este pur și simplu o planșă cu niște 

culori în care desenăm unde să punem blocuri, unde să punem birouri de locuințe. 

De ce am ales această locație? Nu am ales această locație ca să dovedim că e 

mizerie aici. Toată lumea știe că e mizerie în Sectorul 5. Am ales această locație 

pentru ca să vorbim de dezvoltarea Sectorului 5. În spatele meu, pe o porțiune de 

patru kilometri până la Gara Progresul, se află o linie de tren dezafectată.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/scandal_1527.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/nicu--or-dan_1797.html
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Această linie de tren dezafectată este o uriașă oportunitate pentru Sectorul 5. Ne-

am chinuit 10 ani ca să facem metroul din Drumul Taberei, cu investiții foarte 

consistente și noi aici, în spate, avem posibilitatea practic gratuită să construim un 

metrou de suprafață. Acest metrou de suprafață poate să fie conectat pe rețeaua 

CFR existentă, cu un sistem de gări interioare, astfel încât cetățenii din Sectorul 5, 

cei din zona Zetari sau cei din zona Pieptănari, să poată ajunge în 20 de minute în 

Pipera sau la Gara Obor, prin această Linie 1 de tramvai". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Peste 4.500 de persoane condamnate pentru pedofilie si alte infractiuni 

sexuale au primit drept pedeapsa munca in folosul comunitatii in institutii 

publice, scoli, centre educationale si biblioteci 

Deputata Oana Bizgan avertizeaza asupra unui fenomen care ia amploare in 

instantele de judecata din Romania: peste 4.500 de persoane condamnate pentru 

pedofilie si alte infractiuni sexuale au primit drept pedeapsa munca in folosul 

comunitatii, in institutii publice, scoli, centre educationale, biblioteci, conform 

datelor furnizate de Ministerul Justitiei. 

 

Oana Bizgan analizeaza aceste date in contextul in care rata de recidiva a acestor 

infractori este de 70%. 

 

"Pedocriminalii sunt trimisi sa presteze munca in folosul comunitatii in scoli, iar 

copiii de 10-11 ani sunt acuzati ca au consimtit acte sexuale cu infractori care au de 

4-5 ori varsta lor. Discutam de ani de zile despre legile justitiei, dar nu adresam 

fenomenele grave care distrug copilaria acestor copii si, mai mult, perpetueaza 

astfel de infractiuni. Mi-a fost atrasa atentia asupra unui astfel de caz, in care o 

persoana condamnata pentru proxenetism a fost trimisa de instanta sa presteze 

astfel de activitati la o scoala. Am vrut sa aflu daca sunt cazuri punctuale sau daca 

ne confruntam cu un fenomen mult mai larg", a declarat deputata independenta 

Oana Bizgan. 

 

 

https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/stiri/instanta/
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NUMARUL CAZURILOR DE INFRACTIUNI SEXUALE ESTE IN CRESTERE 

 

Datele prezentate arata ca in primele luni din 2020 au fost inregistrate 339 de 

cazuri in care persoanele condamnate pentru act sexual cu un minor au fost 

condamnate sa presteze munca in folosul comunitatii, iar numarul cazurilor este in 

crestere fata de 2019 - 272 de cazuri, 2018 - 292 de cazuri, 2017 - 295 de cazuri, 

2016 - 175 de cazuri, 2015 - 78 de cazuri, 2014 - 18 cazuri. De asemenea, in 

primele luni din 2020 au fost dispuse astfel de masuri pentru 289 cazuri de 

proxenetism, 177 cazuri de pornografie infantila si 78 de cazuri de viol. 

 

Cele mai multe cazuti de agresiune sexuala s-au produs in Bucuresti (90 cazuri, 

dintre care 50 cazuri de proxenetism), Buzau (62 de cazuri, dintre care 19 cazuri de 

pornografie infantila, 18 de act sexual cu un minor si 17 cazuri de proxenetism), 

Arges (54 de cazuri, dintre care 20 cazuri de proxenetism si 15 cazuri de act sexual 

cu un minor). 

 

Conform datelor Directiei de Probatiune din Ministerul Justitiei majoritatea dintre 

cei care au fost condamnati sa presteze munca in folosul comunitatii au fost gasiti 

vinovati de trafic de minori, proxenetism, viol, act sexual asupra unui minor, 

corupere sexuala sau pornografie infantila. 

 

"Intr-o justitie independenta si dreapta nu exista astfel de decizii. Nu avem cum sa 

trimitem pedocriminalii si violatorii paznici la scoala! Tocmai ce am indreptat 

cazurile in care acestia se angajau in scoli, mutandu-se dintr-o parte in alta a 

Romaniei si recidivau, prin infiintarea Registrului Infractorilor Sexuali, iar acum, 

in loc sa ii tinem departe de persoane vulnerabile, ii trimitem sa presteze astfel de 

activitati neremunerate in apropierea lor. Sper sa putem indrepta astfel de cazuri 

prin modificari legislative sau prin interventia CSM. 

 

Am lucrat alaturi de senatoarea Iulia Scantei pentru a vedea ce putem face la nivel 

legislativ. De asemenea, vom trimite scrisoare oficiala cu aceste date catre 

Procurorul General si CSM, cu speranta ca prin acest demers sa identificam cele 

mai bune solutii privind aceste cazuri si, de asemenea, respectand independenta 

justitiei.  

https://ziare.com/stiri/trafic/
https://ziare.com/stiri/justitie/
https://ziare.com/stiri/csm/
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De exemplu, in cazurile de violenta in familie nu este posibila arestarea la 

domiciliu. Si in aceste cazuri de infractiuni sexuale ar trebui interzisa dispunerea 

unei astfel de masuri, in scoli, primarii, centre educationale, biblioteci etc. ", a 

declarat Oana Bizgan. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Gabriela Firea anunta facilitatile pentru HORA si HoReCa, digitalizarea 

Spitalului Colentina si deschiderea unui muzeu al copiilor 

Primarul municipiului Bucuresti, Gabriela Firea, a prezentat, joi, in debutul 

sedintei Consiliului General Municipal, cateva proiecte de hotarare care vor fi 

dezbatute, printre acestea aflandu-se facilitati pentru industriile HORA si HoReCa, 

digitalizarea Spitalului Colentina, realizarea unui muzeu al copiilor si Promenada 

Fantanilor. 

 

"Dupa intalnirile pe care le-am avut cu reprezentatii industriilor Hora si Horeca, 

suntem primul oras care si aproba, nu doar anunta scutiri si inlesniri semnificative 

pentru proprietarii si administratorii de terase si restaurante. Practic, prin 

propunerea mea de astazi si prin votul dumneavoastra, acestea vor fi scutiti de 

toate sumele pe care ar trebui sa le plateasca pentru folosirea domeniului public al 

municipiului Bucuresti. De asemenea, in masura posibilitatilor si primariile de 

sector vor putea acorda facilitati fiscale reprezentantilor industriilor Hora si 

Horeca", a afirmat Gabriela Firea. 

 

Ea a mai precizat ca un alt proiect se refera la deschiderea unui muzeu al copiilor. 

 

"Deschidem in aceasta toamna Muzeul Copiilor. In aceasta perioada de vara se va 

organiza un concurs de solutii si vom avea si noi in Bucuresti un muzeu interactiv, 

digitalizat, zone de creativitate, zone de interactiune intre cei mici si tot ceea ce va 

intampla in ansamblu la Muzeul Copiilor din Bucuresti, unde ii asteptam pe elevi 

sau pe prescolari, atat din Bucuresti, cat si din intreaga tara", a precizat primarul 

Capitalei. 

 

 

https://ziare.com/stiri/violenta/
https://ziare.com/gabriela-firea/
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Firea a mentionat ca un proiect aflat pe ordinea de zi este lansarea Promenadei 

Fantanilor. 

 

"Un alt proiect important pe care vi-l supun dezbaterii si aprobarii, lansarea 

promenadei Fantanilor in zona cuprinsa intre magazinul Unirea, Fantani si Palatul 

Parlamentului. Vom avea un bulevard de nivel european in care si bucurestenii, dar 

si turistii se vor putea relaxa, vor fi oaze ocupate de zone culturale, deci teatru 

pentru copii, muzica, divertisment, de asemenea, terase. Aceasta solicitare a fost si 

din partea industriilor Hora si Horeca. De asemenea, rulote cu suveniruri, iar 

artistii mestesugari isi pot expune produsele create si de asemenea sa le si vanda", a 

mai afirmat Gabriela Firea. 

 

Primarul a mentionat ca un alt proiect se refera la digitalizarea Spitalului 

Colentina. 

 

"Dorim sa digitalizam toate spitalele din municipiul Bucuresti, ar fi folosit acest 

lucru si acum in pandemie, cred ca pandemia nu a trecut, trebuie sa fim in 

continuare vigilenti, dar daca testam stim exact ce si cum putem relaxa. Primul 

spital digitalizat va fi Colentina", a explicat edilul. 

 

Gabriela Firea a mai anuntat ca in cadrul sedintei Consiliului General vor primi 

titlul de cetatean de onoare al municipiului Bucuresti, managerul Spitalul de Boli 

Infectioase si Tropicale Victor Babes, Emilian Imbri, directorul medical de la 

aceeasi unitate medicala, Simin Florescu si directorul medical al Institutului Matei 

Bals, Sorin Petrea. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Timisoreanca de la care a pornit legea mirosurilor, aprobata miercuri in 

Parlament: "Am plans putin de bucurie, dar am plans putin si de necaz" 

Un proiect de lege prin care s-a propus ca firmele si cetatenii care produc mirosuri 

deranjante sa fie obligati sa ia masuri pentru reducerea poluarii olfactive a fost 

aprobat miercuri in Parlament. 
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Proiectul de lege a fost initiat la propunerea timisorencei Rodica Militaru, cadru 

didactic la Universitatea Politehnica din Timisoara, presedinte al Asociatiei 

Proprietarilor din Zone Rezidentiale si candidat USR pentru Consiliul Local 

Timisoara. Dupa aprobarea legii in Camera Deputatilor, care este for decizional in 

acest caz, Rodica Militaru a reactionat, pe pagina sa de Facebook. 

 

"Azi am plans putin: de bucurie ca o lege foarte necesara in Romania, intr-un 

domeniu care nu a mai fost reglementat la noi prin acte normative, Legea 

mirosurilor, a fost in sfarsit adoptata de catre Parlament, cu 309 voturi pentru, o 

abtinere si niciun vot contra; dar am plans putin si de necaz, pentru ca legea asta, 

venind de la un partid aflat in opozitie, cum este USR-ul, a avut un parcurs lung si 

anevoios", a scris Rodica Militaru, pe Facebook. 

 

Rodica Militaru a declarat ca o lege a mirosurilor era necesara pentru ca de fiecare 

data cand erau reclamate mirosuri deranjante "Garda de Mediu ne-a tot spus (pe 

buna dreptate): in Romania nu avem legislatie pentru masurarea mirosurilor!". 

 

"Pai daca n-avem, hai s-o facem atunci! In ianuarie 2017, le-am propus 

parlamentarilor USR Cornel Zainea si Allen Coliban sa initieze acest proiect 

legislativ; aveam deja o gramada de documentatie stransa si cateva idei", a mai 

scris Rodica Militaru, potrivit careia, "operatorii economici, fie ferme de animale, 

fie industrii poluante, dar chiar si cetatenii care prin activitatea lor vor deranja 

vecinii cu mirosuri, vor fi obligati sa adopte masuri de retinere a mirosurilor". 

Legea va fi trimisa presedintelui Klaus Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Energie: Statul a pierdut procesul privind taxa pe turnurile turbinelor 

eoliene, după 5 ani de judecată 

Înalta Curte de Casație și Justiție (ÎCCJ) a decis ca producătorii de energie electrică 

eoliană să nu mai plătească taxa pe turnurile de susținere a turbinelor eoliene, care 

erau asimilate cu clădirile, potrivit Codului Fiscal. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://cursdeguvernare.ro/energie-statul-a-pierdut-procesul-privind-taxa-pe-turnurile-turbinelor-eoliene-dupa-5-ani-de-judecata.html
https://cursdeguvernare.ro/energie-statul-a-pierdut-procesul-privind-taxa-pe-turnurile-turbinelor-eoliene-dupa-5-ani-de-judecata.html
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Ministerul de Finanțe a pierdut procesul intentat de companiile producătoare, 

susținute de casa de avocatură Țuca Zbârcea & Asociații, potrivit unui comunicat 

al acesteia. 

„Înalta Curte de Casație și Justiție (ÎCCJ) a menținut, prin decizia pronunțată în 

data de 17 iunie 2020, hotărârea prin care mai multe companii din domeniul 

energiei eoliene obținuseră în primă instanță anularea Ordinului Ministrului 

Finanţelor Publice nr. 1210/2014 şi a Deciziei Comisiei Fiscale Centrale nr. 

5/2014”, spune comunicatul citat. 

Inițial, cinci dintre cele mai importante societăți active în sectorul regenerabilelor 

au cerut anularea Ordinului Ministrului Finanţelor Publice nr. 1210/2014 şi a 

Deciziei Comisiei Fiscale Centrale nr. 5/2014. La această acţiune s-au raliat 

ulterior şi alte companii din sfera celor care au în proprietate parcuri eoliene, mai 

spun avocații. 

Decizia Comisiei Fiscale Centrale prevedea că „turnul de susținere al turbinelor 

eoliene se încadrează în categoria clădirilor”, adăugând practic la lege (dispozițiile 

art. 249 alin. 5 din vechiul Cod fiscal) și deschizând calea emiterii de către 

autoritățile locale de decizii de impunere pentru impozitul pe clădiri. 

În urma adoptării Ordinului nr. 1210/2014 şi a Deciziei nr. 5/2014, autorităţile 

publice locale au impozitat companiile active în sectorul regenerabilelor cu sume 

importante de bani, atât retroactiv, cât şi pe perioade curente, prin calificarea 

turnurilor de susţinere a turbinelor eoliene ca şi clădiri. 

Top of Form 

Bottom of Form 

După obținerea unei prime hotărâri favorabile în fața Curții de Apel București în 

septembrie 2017, dosarul a fost deferit Înaltei Curți de Casație și Justiție (ÎCCJ), 

echipa de avocați din cadrul Țuca Zbârcea & Asociații, sub coordonarea Christinei 

Vlădescu, Partener, asigurând reprezentarea celor cinci societăți în toate etapele 

procedurale. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/proprietate
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Astfel, ÎCCJ a respins recursul declarat de Ministerul Finanțelor Publice și de două 

unități administrativ-teritoriale, interveniente în cauză, consfințind soluția de primă 

instanță. Decizia ÎCCJ pronunțată în dosarul nr. 2872/2/2015 este definitivă. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Ce oameni vor fi numiți la conducerea ASF, ANRE și Consiliul Legislativ / 

Iulian Iancu pierde lupta pentru postul de vicepreședinte ANRE / Bădălău, în 

cărți pentru Autoritatea de Audit 

Conducerea Parlamentului a luat act joi de încheierea termenului de depunere a 

candidaturilor pentru cele 5 instituții la care Legislativul trebuie să numească 

oameni în funcții. Negocierile parlamentare pentru numiri importante la 5 instituții 

cheie sunt aproape de final. Surse politice au declarat pentru HotNews.ro că la 

majoritatea instituțiilor s-au decis oamenii care vor fi validați. 

Pentru Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) rămâne în cărți, susținut de 

PSD și PNL, Nicu Marcu. 

La ANRE, potrivit surselor citate, PSD a cedat funcția de vicepreședinte către 

liberali. Inițial, în interiorul PSD a fost o luptă intensă pentru postul de 

vicepreședinte ANRE fiind vehiculate trei nume: președintele comisiei de industrii 

din Camera Deputaților, Iulian Iancu, senatorul Gheorghe Marin și Marian Neacșu. 

Iulian Iancu nu a fost agreat de actuala conducere a PSD iar Marian Neacșu va fi 

propus pentru un post de simplu membru la ANRE. 

Astfel, din partea PNL și-au depus candidatura pentru funcția de vicepreședinte 

Mircea Man și Teodor Atanasiu. Liberalii decid la începutul săptămânii viitoare 

care va fi alesul. 

Toni Greblă este susținut pentru funcția de președinte la secția drept public din 

Consiliul Legislativ iar Mariana Moț pentru funcția de președinte secția de drept 

privat. 

La Curtea de Conturi Niculae Bădălău va fi propus pentru funcția de 

vicepreședinte al Autorității de Audit după ce înțelegerea dintre PSD și Pro 
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România pentru aceste nominalizări a picat iar Ilie Sîrbu va fi propus pentru 

funcția de consilier fiscal. 

Pentru Consiliului Național pentru Combaterea Discriminării lucrurile nu s-au 

tranșat deocamdată. Propunere PMP pentru funcția de simplu membru la CNCD, 

Ionuț Mavrichi, consilier patriarhal - se menține și cel mai probabil va fi validată 

de către Parlament. 

Plenul Parlamentului se va reuni pe 24 iunie pentru a se pronunţa asupra numirilor 

în mai multe posturi din ASF, ANRE și Consiliul Legislativ. Astfel la ASF 

urmează să fie numit preşedintele pentru restul de mandat până în noiembrie 2023, 

la ANRE - un vicepreşedinte şi doi membri, la Consiliul Legislativ - un preşedinte 

Secţie de drept public şi un preşedinte Secţie de drept privat. 

Numirile pentru Curtea de Conturi și CNCD vor fi validate de Parlament în termen 

de 10 zile de la finalizarea depunerii candidaturilor, mai exact după data de 27 

iunie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Judecatorii constata nereguli in cazul avizului prin care se dadea liber la 

construit in parcul Herastrau si padurea Baneasa: Sunt zone ce asigura 

calitatea aerului si reducerea poluarii 

Etapa de informare a cetatenilor din Sectorul 1 si de dezbatere publica a avizului 

de mediu pentru PUZ Sector 1, prin care deveneau construibile parti din Parcul 

Herastrau si Padurea Baneasa, a constat doar intr-un anunt publicat in cotidianul 

National, la pagina 12. 

 

Constatarea apartine Tribunalului Bucuresti care a suspendat avizul de mediu 

pentru PUZ Sector 1, la solicitarea a 5 ONG-uri: Asociatia Salvati Bucurestiul, 

Fundatia Eco-Civica, Asociatia Salvati Cartierele Damaroaia si Bucurestii Noi, 

Asociatia Cartierul Rezidential Drumul Stegarului - Odai si Asociatia Protectia 

Lacului Baneasa. Decizia instantei nu este definitiva. 

 

"Paratii (Primarul Sectorului 1, Primaria Sectorului 1 si Agentia pentru Protectia 

https://ziare.com/nicusor-dan/candidat-primaria-bucuresti/tribunalul-bucuresti-a-suspendat-avizul-prin-care-se-dadea-liber-la-construit-in-parcul-herastrau-si-padurea-baneasa-1612764
https://ziare.com/nicusor-dan/candidat-primaria-bucuresti/tribunalul-bucuresti-a-suspendat-avizul-prin-care-se-dadea-liber-la-construit-in-parcul-herastrau-si-padurea-baneasa-1612764
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Mediului Bucuresti - n.red.) au sustinut indeplinirea acestor conditii legale doar cu 

un extras din ziarul National in care apare publicat, la pagina 12 la 

capitolul Diverse anuntul referitor la faptul ca Sectorul 1 al municipiului Bucuresti 

instiinteaza persoanele interesate asupra depunerii solicitarii de obtinere a avizului 

de mediu pentru PUZ si declansarea etapei de incadrare, prima versiune a planului 

putand fi consultata la sediul Agentiei pentru Protectia Mediului. 

 

 

Trecand peste faptul ca anuntul institutiei este insesizabil si mai mic si decat un 

anunt imobiliar, din cuprinsul acestuia nu rezulta respectarea procedurii enumerate 

mai sus. De subliniat faptul ca paratii nu au atasat alte dovezi in sustinerea 

procedurii publicitatii operatiei de avizare si cu atat mai putin a consultarii efective 

a populatiei afectate de modificarea PUZ. Procedura consultarii efective a 

populatiei este reglementata si etapizata de actul normativ mentionat (HG nr . 

1076/ 2004 privind stabilirea procedurii de realizare a evaluarii de mediu pentru 

planuri si programe - n.red.)," motiveaza judecatorii. 

 

"Neintelegeri si confuzii" 

 

ONG-urile mai semnalasera si faptul ca sunt situatii care atrag eventuala nulitate a 

actelor contestate prin nerespectarea dispozitiilor din Codul Silvic - referitoare la 

interzicerea includerii padurilor in intravilan, sau interziecerea schimbarii 

destinatiei, reducerea suprafetelor ori stramutarea spatiilor verzi. 

 

"Ori, din actele contestate si anexele acestora, desi paratii arata ca exista o 

neintelegere si confuzie in ceea ce priveste spatiile afectate, tribunalul constata ca 

zonele vizate cuprins si spatii cu posibile restrictii de la astfel de proceduri. 

 

In ceea ce priveste cresterea demografica sustinuta de primarie, aceasta, la 

randul ei trebuie sa atraga o crestere a zonelor verzi, impadurite si nu 

reducerea lor. 

 

Fara a prejudeca fondul, in ceea ce priveste paguba iminenta, instanta retine ca s-a 

facut dovada prejudiciului material viitor si previzibil. Astfel, in speta, prejudiciul 

https://ziare.com/codul-silvic/
https://ziare.com/stiri/instanta/
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este reprezentat de defrisarea padurii Baneasa, a parcului Herastrau, zone ce 

asigura calitatea aerului, reducerea poluarii in zona si in tot municipiul Bucuresti, 

in zonele limitrofe," motiveaza instanta. 

 

 

 

 

Contradictia din acte 

 

Judecatorii au mai constatat o contradictie intre actele administrative contestate si 

actele normative emise in domeniu incepand cu anul 2004 care prevad obligatia 

unitatilor administrativ teritoriale si a celorlalte institutii de resort de a asigura si 

majora suprafata terenurilor ocupate cu paduri, a spatiilor verzi, etc. pe locuitor. 

 

"In consecinta, tribunalul constata ca executarea imediata a actelor 

administrative contestate poate aduce prejudicii insemnate si ireversibile 

calitatii vietii locuitorilor din zonele limitrofe, a spatiilor protejate de lege. 

 

Masura suspendarii actelor administrative, in contextul conturat, nu este de natura 

a crea un prejudiciu paratilor care au, la randul lor obligatii in sensul protejarii 

populatiei si a mediului inconjurator si, in plus, masura dispusa prin prezenta este 

in acord si cu Recomandarea nr. R (89) 8 adoptata de Comitetul de Ministrii din 

cadrul Consiliului Europei la data de 13 septembrie 1989, referitoare la protectia 

jurisdictionala provizorie in materie administrativa, in cuprinsul careia se arata ca 

executarea imediata si integrala a actelor administrative contestate sau susceptibile 

de a fi contestate, poate cauza, in anumite circumstante, un prejudiciu ireparabil, pe 

care echitatea il impune sa fie evitat in masura posibilului," conchide Tribunalul 

Bucuresti. 

 

"Se creeaza o indoiala serioasa" 

 

In concuzie, instanta a retinut ca s-au dovedit imprejurari legate de starea de fapt si 

de drept de natura sa creeze o indoiala serioasa in privinta legalitatii actelor 
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administrative contestate, aparenta rezultata din probele administrate fiind celor 5 

ONG-uri si necesitand o dezlegare a litigiului pe fondul cauzei, care impune insa in 

prezent lipsirea actelor administrivee de caracterul lor executoriu, respectiv de 

trecerea in etapa urmatoare a proiectului de modificare a PUZ. 

 

 

 

"Pentru considerentele expuse si in baza dispozitiilor legale enumerate, precum si a 

art. 14 din Legea nr. 554/2004, Tribunalul va admite cererea formulata si va 

suspenda executarea Deciziei nr. 3/23.03.2020 si Avizului de mediu emise de 

Agentia pentru Protectia Mediului, pana la pronuntarea instantei de fond," decide 

Tribunalul. 

 

Decizia este executorie si poate fi contestata cu recurs. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 „Milcovia Expres” Drum expres de 76 kilometri de la Focșani la Brăila: S-a 

semnat contractul pentru proiectare 

Circa 15 milioane de lei va plăti Compania de Autostrăzi pentru elaborarea 

Studiului de Fezabilitate și a Proiectului Tehnic pentru circa 76 de km de drum 

expres de la Focșani la Brăila - „Milcovia Expres” cu indicativul DX6, conform 

Master Planului de Transport. Contractul a fost semnat joi cu Ingineria 

Especializada Obra Civil e Industrial S.A. (fosta Acciona Ingineria) și are un 

termen de 24 de luni. 

 

Ministerul Transporturilor anunță că CNAIR a semnat azi INGENIERIA 

ESPECIALIZADA OBRA CIVIL E INDUSTRIAL S.A. contractul de servicii 

"Elaborare Studiu de Fezabilitate și Proiect Tehnic de Execuție pentru obiectivul 

Drum Expres Focșani - Brăila". 

 

Contractul în valoare de 15.001.446,99 Lei, fără TVA, cu finanțare asigurată din 

fonduri europene nerambursabile, are o perioadă de 24 luni de la Data de Începere 
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a contractului. 

 

Conform informațiilor din Caietul de Sarcini (licitația a fost lansată în martie 

2019), Drumul Expres are denumirea generică „Milcovia Expres”, indicativ DX6 

cuprins în Master Planul de Transport și va realiza legătura între localitățile 

Focșani și Brăila. 

 

 

Conform datelor din Master Planul de Transport, de la Focșani la Brăila drumul 

expres ar urma să aibă o lungime de 76 de km. 

 

Potrivit informațiilor din caietul de sarcini, profilul transversal al drumului va avea 

caracteristicile unui drum expres cu 2x2 benzi de circulație (3,5m/bandă), zonă 

mediană de 3m și acostamente de 2x2,25m din care 0,75m benzi de încadrare cu 

aceeași structură rutieră ca a benzilor de circulație și 1,5m acostament consolidat. 

 

În cadrul studiului de trafic proiectantul va considera și analiza, încă din faza 

inițială de proiectare, opțiunea de a dezvolta drumul expres cu 2x2 benzi de 

circulație în drum expres cu 2x3 benzi de circulație pe sens sau aducerea la profil 

de autostradă. 

Contractul are un termen de 24 de luni, iar studiul de fezabilitate trebuie finalizat 

după 14 luni de la începere. 

Durata contractului se împarte astfel: 

• 14 luni pentru elaborarea studiului de fezabilitate, 

• 3 luni pentru realizarea proiectului pentru autorizarea lucrărilor de construire, 

• 3 luni pentru elaborarea proiectului tehnic de execuție, 

• 4 luni pentru acordarea serviciilor de asistență tehnică Beneficiarului. 

 

Brăila, în centrul mai multor proiecte rutiere majore 

 

În paralel, Compania de Drumuri mai derulează câteva proiecte care vizează direct 
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Municipiul Brăila, pe lângă lucrările deja demarate la Podul peste Dunăre din 

apropierea orașului. 

Astfel, în toamna anului trecut Compania a scos la licitație pentru 111 milioane de 

euro realizarea unui drum expres de 11 km care să unească Brăila de Galați. Vezi 

aici o HARTĂ INTERACTIVĂ cu traseul viitorului drum expres dintre Brăila și 

Galați. 

În plus, încă din februarie CNAIR a contractat tot cu firma Ingineria Especializada 

Obra Civil E Industrial S.A. realizarea Studiului de Fezabilitate și a Proiectului 

Tehnic pentru Drumul Expres Buzău-Brăila (denumit și „Muntenia Expres”), cu o 

lungime de circa 98 de km. Valoarea acelui contract este de 16,5 milioane de lei și 

are același termen de realizare de 24 de luni. 

Un alt proiect contractat cu aceeași companie în urmă cu o lună este cel de 

realizare SF+PT pentru Drumul Expres DX8 - „Dobrogea Expres” de la Brăila 

(Jijila) la Tulcea. 14 milioane de lei pentru circa 60 de km de drum expres. Termen 

- 24 de luni. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parlamentul a adoptat o hotarare privind infiintarea Comandamentului 

Corpului Multinational de Sud-Est. Ciuca: "Va contribui la intarirea posturii 

de descurajare si aparare a flancului estic al NATO" 

Parlamentul a adoptat, joi, o hotarare privind infiintarea Comandamentului 

Corpului Multinational de Sud-Est. "Comandamentul Corpului Multinational de 

Sud-Est va contribui la intarirea posturii de descurajare si aparare a flancului estic 

al NATO si va conferi coerenta lantului de comanda si control in plan regional", 

afirma ministrul Apararii, Nicolae Ciuca. 

 

"Parlamentul Romaniei a adoptat joi, 18 iunie, in sedinta comuna a Senatului si 

Camerei Deputatilor, Hotararea pentru infiintarea Comandamentului Corpului 

Multinational de Sud-Est (Headquarters Multinational Corps South-East - HQ 

MNC-SE) in garnizoana Sibiu, cu dislocare temporara in garnizoana Bucuresti", 

arata Ministerul Apararii Nationale (MApN), intr-un comunicat de presa. 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23406068-harta-interactiva-drum-expres-intre-braila-galati-111-milioane-euro-pentru-11-care-uneasca-cele-doua-municipii-vezi-unde-trece-noul-drum-expres-scos-licitatie.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23406068-harta-interactiva-drum-expres-intre-braila-galati-111-milioane-euro-pentru-11-care-uneasca-cele-doua-municipii-vezi-unde-trece-noul-drum-expres-scos-licitatie.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23406068-harta-interactiva-drum-expres-intre-braila-galati-111-milioane-euro-pentru-11-care-uneasca-cele-doua-municipii-vezi-unde-trece-noul-drum-expres-scos-licitatie.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23681312-muntenia-expres-drumul-expres-buzau-braila-contract-semnat-3-5-milioane-euro-pentru-studiul-fezabilitate-proiect-tehnic.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23681312-muntenia-expres-drumul-expres-buzau-braila-contract-semnat-3-5-milioane-euro-pentru-studiul-fezabilitate-proiect-tehnic.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24011371-dobrogea-expres-dx8-drum-expres-braila-tulcea-jijila-cataloi.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24011371-dobrogea-expres-dx8-drum-expres-braila-tulcea-jijila-cataloi.htm
https://ziare.com/nicolae-ciuca/ministrul-apararii-stiri/
https://ziare.com/nicolae-ciuca/
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Hotararea de infiintare a comandamentului a fost adoptata in urma propunerii 

presedintelui Romaniei, la solicitarea Ministerului Apararii Nationale si cu avizul 

Consiliului Suprem de Aparare a Tarii, in conformitate cu prevederile Legii 

nr.291/2007 privind intrarea, stationarea, desfasurarea de operatiuni sau tranzitul 

fortelor armate straine pe teritoriul Romaniei, actualizata. 

 

Potrivit MApN, in contextul modificarii radicale a mediului international 

de securitate si in baza angajamentelor internationale asumate de Romania, tara 

noastra a prezentat o oferta de constituire pe teritoriul national a unei capabilitati 

multinationale de comanda si control in domeniul terestru - HQ MNC-SE, care va 

fi pusa la dispozitia NATO, ca element integrator al planurilor nationale si aliate de 

aparare. 

 

"Initiativa Romaniei a fost apreciata la nivelul NATO si acceptata de aliati, 

reliefand astfel importanta strategica a regiunii Marii Negre pentru securitatea 

spatiului euroatlantic si necesitatea cresterii prezentei aliate inaintate in aceasta 

regiune. Comandamentul Corpului Multinational de Sud-Est va contribui la 

intarirea posturii de descurajare si aparare a flancului estic al NATO si va conferi 

coerenta lantului de comanda si control in plan regional", a declarat ministrul 

Apararii, Nicolae-Ionel Ciuca. 

 

MNC-SE va avea statut de comandament militar international, subordonat unui 

comandament aliat, in afara structurii nationale de comanda si control. 

 

In ceea ce priveste organizarea, functionarea, incadrarea cu personal si alte detalii 

necesare indeplinirii misiunii MNC-SE, acestea vor fi stabilite prin intelegeri 

incheiate de catre MApN cu autoritatile militare ale NATO si statele aliate 

participante, iar dislocarea Comandamentului la misiuni in afara teritoriului 

statului roman se va executa la ordinul autoritatilor militare ale NATO. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis reitereaza angajamentul Romaniei pentru sprijinirea perspectivei 

europene a celor mai angajati parteneri estici 

https://ziare.com/stiri/securitate/
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Presedintele Klaus Iohannis a participat, joi, la reuniunea la nivel inalt a 

Parteneriatului Estic, desfasurata prin sistem de videoconferinta. 

 

Potrivit unui comunicat al Administratiei Prezidentiale, presedintele Iohannis a 

reiterat in interventia sa angajamentul Romaniei pentru sprijinirea perspectivei 

europene a celor mai angajati parteneri estici, in acord cu progresele individuale. 

De asemenea, seful statului a exprimat sustinerea tarii noastre pentru o abordare 

mai ambitioasa a Uniunii Europene in privinta cooperarii in domeniul securitatii, in 

masura sa raspunda intereselor legitime ale Uniunii si statelor partenere din 

regiune. 

 

"Presedintele Klaus Iohannis a incurajat statele partenere sa continue procesele de 

implementare a reformelor convenite impreuna cu Uniunea Europeana, esentiale 

pentru a mobiliza beneficii concrete in favoarea cetatenilor si, in functie de nivelul 

de ambitie definit in relatiile proprii cu Uniunea Europeana, pentru a progresa pe 

calea realizarii aspiratiilor lor europene", se arata in comunicat. 

 

Seful statului a subliniat si importanta deosebita a agrearii unor obiective sectoriale 

concrete in cadrul Parteneriatului Estic, de natura sa genereze proiecte prioritare in 

cadrul agendei post-2020 si sa conduca la o cooperare regionala consolidata si la 

cresterea rezilientei statelor Parteneriatului. 

 

O tema importanta abordata in cadrul reuniunii a fost gestionarea provocarilor 

comune generate de dezinformare si de amplificarea actiunilor hibride, context in 

care seful statului s-a pronuntat pentru o consolidare a comunicarii strategice si 

pentru o implicare responsabila a autoritatilor din statele partenere in scopul 

promovarii beneficiilor reale ale parteneriatului pentru cetateni. 

 

Presedintele Klaus Iohannis a evidentiat sprijinul consistent acordat de catre 

Romania pentru Republica Moldova si Ucraina in vederea combaterii efectelor 

pandemiei COVID-19, in valoare de peste 3,5 milioane de euro, respectiv de circa 

1,75 milioane de euro, precum si trimiterea de personal medical. La reuniune, 

alaturi de sefi de stat si de guvern din state membre ale Uniunii Europene, au fost 

prezenti presedintii Ucrainei si Republicii Azerbaidjan, prim-ministrii Republicii 

Moldova, Georgiei, Republicii Armenia si Republicii Belarus. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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Reuniunea liderilor din statele membre ale Uniunii Europene si din statele 

partenere din Vecinatatea Estica a oferit prilejul pentru reafirmarea angajamentului 

comun fata de valorile fundamentale si obiectivele de consolidare a Parteneriatului 

Estic, precum si pentru transmiterea unui mesaj de unitate si solidaritate in 

contextul provocarilor regionale amplificate de epidemia COVID-19.  

In perspectiva Summitului planificat la inceputul anului viitor, discutiile au vizat 

fixarea liniilor strategice pentru dezvoltarea obiectivelor Parteneriatului Estic post-

2020, dar si evaluarea sprijinului concret al Uniunii Europene pentru gestionarea 

efectelor crizei COVID-19 si a impactului asupra economiilor din regiune. 

 

Consultarile privind viitorul Parteneriatului Estic, lansate in perioada exercitarii de 

catre Romania a Presedintiei Consiliului Uniunii Europene, au aratat un consens 

larg referitor la consolidarea pe mai departe a acestei initiative de succes, precum 

si cu privire la rolul important al rezultatelor generate de aceasta, in beneficiul 

cetatenilor din statele partenere, subliniaza Administratia Prezidentiala. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Preşedintele Iohannis participă la reuniunea Consiliului European în format 

videoconferinţă 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, vineri, la reuniunea Consiliului European în 

format videoconferinţă, context în care va puncta faptul că toate statele membre au 

nevoie de sprijin financiar în procesul de recuperare economică. 

 

Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, în cadrul reuniunii, vor fi 

abordate Planul de relansare economică şi Cadrul Financiar Multianual 2021-2027 

revizuit propuse recent de către Comisia Europeană, procesul de negociere a 

relaţiilor viitoare dintre Uniunea Europeană şi Regatul Unit al Marii Britanii, 

precum şi subiecte de politică externă. 

 

Şefii de stat şi de guvern din statele membre ale Uniunii vor avea discuţii 

aprofundate cu privire la elementele incluse în pachetul de măsuri de relansare 

https://www.agerpres.ro/documentare/2020/06/19/videoconferinta-membrilor-consiliului-european-din-19-iunie-2020--525035
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economică propus de către Comisia Europeană (Next Generation EU), prezentând 

poziţionările cu privire la aspectele de interes prioritar pentru statele membre. 

Ulterior acestei reuniuni, preşedintele Consiliului European, Charles Michel, va 

prezenta varianta revizuită a pachetului de negociere pentru viitorul buget al 

Uniunii pentru perioada 2021-2027 şi pentru Planul de relansare economică. 

 

 

"Preşedintele României va menţiona că propunerile Comisiei Europene reprezintă 

o bună bază de pornire în negocieri, în vederea asigurării resurselor pentru 

acoperirea nevoilor financiare substanţiale din perioada post-criză COVID-19. 

Şeful statului va sublinia faptul că toate statele membre au nevoie de sprijin 

financiar în acest proces de recuperare economică, chiar dacă într-o măsură 

diferită, în condiţiile în care instrumentele şi mecanismele naţionale se dovedesc 

insuficiente într-un astfel de context. Astfel, asigurarea unui acces rapid şi eficient 

la finanţare pentru toate statele membre este esenţială pentru a permite acestora să 

diminueze daunele produse de criză. Preşedintele Klaus Iohannis va reafirma 

sprijinul României pentru avansarea negocierilor în vederea obţinerii, cât mai 

curând posibil, a unui acord final privind viitorul buget multianual al Uniunii, 

subliniind că viitorul buget ar trebui să fie substanţial, echilibrat şi capabil să 

răspundă preocupărilor statelor membre", arată Administraţia Prezidenţială. 

 

De asemenea, membrii Consiliului European vor discuta despre paşii de urmat în 

cadrul negocierii relaţiilor viitoare dintre Uniunea Europeană şi Regatul Unit al 

Marii Britanii, având în vedere faptul că progresele obţinute până în prezent în 

procesul de negociere sunt limitate, existând un număr de domenii în care se 

menţin divergenţe importante între cele două părţi.   

(Sursa: Agerpres) 

 

 Băncile din Zona Euro au împrumutat joi peste 1.300 de miliarde de euro de 

la Banca Centrală Europeană, la dobânzi negative. Este cea mai mare sumă 

acordată de BCE într-o singură tranșă. 
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Băncile din Zona Euro au împrumutat joi de la Banca Centrală Europeană suma 

record de 1.310 miliarde de euro, profitând de ratele dobânzilor negative și pentru 

a răspunde cererii tot mai mari de credite de la companii afectate de pandemie, 

notează Reuters. 

Suma împrumutată azi de bănci este peste așteptările analiștilor și dublă față de 

finanțarea anterioară care s-a ridicat la 750 de miliarde de euro. Dobânda la care 

BCE oferă împrumuturi este negativă, -0,5%. 

Operațiunile de refinanțare pe termen lung ale BCE (TLTRO) au fost lansate în 

urmă cu șase ani, iar condițiile de acordare au fost modificate la începutul acestui 

an pentru a ajuta economia să facă față crizei coronavirusului. 

Totuși, deși suma este de două ori mai mare decât orice alte facilități de împrumut 

acordate de BCE până acum, valoarea netă este considerată mai mică deoarece 

băncile au rostogolit împrumuturi anterioare de 750 de miliarde de dolari, pentru a 

profita de dobânzile negative. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 UE anunță că va continua independent planul de a taxa suplimentar giganții 

IT, chiar dacă nu se ajunge la un acord global comun în ceea ce privește 

introducerea unor noi taxe. SUA s-au retras de la negocierile cu UE. 

Uniunea Europeană este gata să acționeze singură pentru impozitarea serviciilor 

digitale ale unor companii precum Google, Amazon, Facebook sau Apple, dacă nu 

există un acord global pentru o astfel de taxă în acest an, a declarat comisarul 

economic european, Paolo Gentiloni, citat de Reuters. Uniunea Europeană își 

dorește să impună aceste impozite până la sfârșitul acestui an. 

Comisarul european a răspuns, astfel deciziei Statelor Unite de a se retrage din 

negocierile pentru o soluție globală de impozitare a serviciilor digitale, decizie 

anunțată ieri. 

„Regret foarte mult mișcarea SUA de a pune frâne discuțiilor internaționale 

privind impozitarea economiei digitale. Sper că aceasta va fi doar o întârziere 

temporară, mai degrabă decât o oprire definitivă. Comisia Europeană dorește o 

https://www.reuters.com/article/us-ecb-policy-loans/banks-borrow-record-1-31-trillion-euros-from-ecb-idUSKBN23P1JZ
https://www.reuters.com/article/us-usa-trade-digital-eu/eu-ready-to-go-it-alone-on-taxation-of-digital-firms-idUSKBN23P1AX
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soluție globală pentru a aduce impozitarea corporativă în secolul XXI – și credem 

că abordarea OCDE pe doi piloni este cea corectă “, a spus Gentiloni. 

Aproape 140 de țări sunt implicate în discuțiile organizate de Organizația pentru 

Cooperare și Dezvoltare Economică (OCDE) pentru impozitarea firmelor din 

domeniul informatic. 

 

Reamintim că SUA s-a retras de la negocierile cu UE pe taxarea serviciilor digitale 

din cauza lipsei progreselor. Secretarul Trezoreriei SUA, Steven Mnuchin, a decis 

să retragă Statele Unite de la negocierile cu oficialii Uniunii Europene referitoare 

la taxarea serviciilor digitale, după ce nu au reușit să obțină niciun fel de progres. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Parlamentul European, rezoluție privind negocierile post-Brexit: 

Divergențele persistă; guvernul britanic insistă să negocieze numai domenii 

care sunt în interesul Regatului Unit 

Parlamentul European a adoptat, joi, o rezoluție prin care a luat act de rezultatele 

actuale ale negocierilor dintre UE și Marea Britanie privind un nou parteneriat 

post-Brexit și de planurile de intensificare a discuțiilor pentru luna iulie. În 

document, Parlamentul își exprimă regretul că încă persistă divergențe substanțiale 

între părți, cu toate că a rămas puțin timp pentru încheierea unui acord privind 

relațiile viitoare dintre UE și Regatul Unit. 

 

Rezoluția a fost adoptată cu o largă majoritate, respectiv 572 de voturi pentru, 34 

împotrivă și 91 abțineri, potrivit unui comunicat remis de PE. 

 

Conform documentului, eurodeputații regretă că, după patru runde de negocieri, nu 

s-au făcut progrese reale, iar divergențele continuă să fie substanțiale. 

Europarlamentarii subliniază că un acord cuprinzător este în interesul ambelor 

părți. 

 

Totodată, Uniunea Europeană consideră că este inacceptabil că Regatul Unit alege 

https://cursdeguvernare.ro/sua-s-a-retras-de-la-negocierile-cu-ue-pe-taxarea-serviciilor-digitale-din-cauza-lipsei-progreselor.html
https://cursdeguvernare.ro/sua-s-a-retras-de-la-negocierile-cu-ue-pe-taxarea-serviciilor-digitale-din-cauza-lipsei-progreselor.html
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/press-room/20200615IPR81221/negocierile-dintre-ue-si-regatul-unit-eurodeputatii-sprijina-ferm-pozitia-ue
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selectiv anumite politici și că cere insistent să aibă acces la piața internă, 

precizează textul. Deputații sunt profund îngrijorați și de faptul că guvernul 

britanic insistă să negocieze numai domenii care sunt în interesul Regatului Unit. 

 

Rezoluția reamintește că negociatorul-șef al UE, Michel Barnier, are sprijinul 

deplin și ferm al Parlamentului European în negocierile cu Regatul Unit, în temeiul 

mandatului politic care i-a fost acordat de statele membre ale Uniunii și de 

Parlament. 

În final, eurodeputații solicită Regatului Unit și să își respecte angajamentele luate 

în declarația politică semnată de prim-ministrul Boris Johnson și ratificată atât de 

Uniunea Europeană, cât și de Marea Britanie. 

 

Obligațiile legate de retragere 

 

Punerea în aplicare strictă a Protocolului privind Irlanda și Irlanda de Nord și 

aplicarea fidelă a Acordului de retragere, în beneficiul cetățenilor UE din Regatul 

Unit și a cetățenilor britanici din UE, sunt condiții prealabile care vor garanta 

încrederea necesară în vederea încheierii unui acord privind viitorul relațiilor, 

precizează textul. 

 

Concurența pe picior de egalitate și pescuitul 

 

Textul subliniază și că acordul Parlamentului pentru orice viitoare acorduri 

comerciale cu Regatul Unit este condiționat de aprobarea de către guvernul britanic 

a unor condiții de concurență egale (prin norme și standarde comune) în diverse 

domenii, cum ar fi protecția mediului, standardele de muncă și ajutorul de stat, dar 

și de încheierea unui acord satisfăcător privind pescuitul. Acest lucru este necesar 

din cauza proximității geografice a Regatului Unit, a nivelului de interconectare și 

a nivelului deja ridicat de aliniere și interdependență cu normele UE. 

 

Guvernul britanic nu s-a angajat până în prezent în negocieri detaliate referitoare la 

condițiile de concurență echitabile, precizează rezoluția. 

 

Context 

 

https://ec.europa.eu/info/european-union-and-united-kingdom-forging-new-partnership/eu-uk-withdrawal-agreement/protocol-ireland-and-northern-ireland_ro
https://ec.europa.eu/info/european-union-and-united-kingdom-forging-new-partnership/eu-uk-withdrawal-agreement_ro
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Perioada de tranziție în vigoare expiră la 31 decembrie 2020. Un nou acord 

comercial sau un acord general poate intra în vigoare în ziua următoare doar dacă 

este semnat cel târziu în octombrie de părțile la negociere. Textul trebuie apoi 

ratificat de Parlamentul European și de Parlamentul Regatului Unit. În cazul unui 

așa-numit „acord mixt”, el trebuie semnat de parlamentele naționale ale tuturor 

statelor membre ale UE. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 NATO a intocmit un plan de actiune pentru valul doi de COVID-19: stoc 

comun de echipamente medicale si fond de resurse financiare 

Ministrii apararii din statele NATO au convenit joi asupra unui plan de actiune in 

cazul unui al doilea val de infectii de COVID-19, in contextul in care alianta 

militara incearca sa arate cum isi poate aduce contributia in timpul crizei sanitare, 

relateaza joi agentia DPA. 

 

Cele 30 de state membre urmeaza sa constituie un stoc comun de echipamente 

medicale si un fond cu resurse financiare care sa fie folosit pentru achizitia de 

produse medicale esentiale, a anuntat secretarul general Jens Stoltenberg, la finalul 

celor doua zile de discutii intre ministrii apararii. 

 

El nu a oferit alte detalii despre dimensiunea fondului sau despre data cand stocul 

de echipMariana Ionescuamente medicale va fi disponibil, afirmand ca inca ''este 

prea devreme pentru a spune'', dar a mentionat ca unii aliati au inceput deja sa 

avanseze angajamente si unele contributii vor fi disponibile ''foarte curand''. 

 

''Misiunea principala'' a NATO in contextul pandemiei de coronavirus este sa 

asigure ''ca aceasta criza sanitara nu devine o criza de securitate'', e explicat 

Stoltenberg. 

 

Totusi, el a tinut sa sublinieze contributiile recente ale Aliantei pentru operatiuni 

civile, cum ar fi transportul pe cale aeriana a unor materiale medicale esentiale si a 

unor pacienti, precum si ridicarea de spitale de campanie. 

 

Dar discutiile dintre ministrii apararii ai statelor NATO au fost oarecum umbrite de 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/stiri/spitale/
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anuntul recent al presedintelui Donald Trump privind retragerea a mii 

de militari americani din Germania, tara care gazduieste cel mai important 

contingent de trupe ale SUA in Europa. Conform unor surse din cadrul NATO 

citate de agentia DPA, acest plan a starnit in randul aliatilor temeri ca Trump ar 

putea lua o decizie asemanatoare si in ce priveste Afganistanul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/donald-trump/
https://ziare.com/stiri/militari/

